
V neděli 13. srpna 2006 si tu-
risté i občané města Vamberka
připomněli kulaté výročí existen-
ce turistické vyhlídkové chaty,
která v různých historických údo-
bích proměňovala svou úlohu, ale
vždy zpříjemňovala všem, kteří
měli zájem ji navštívit, volný čas a
chvíle odpočinku.

I vzpomínkové nedělní odpoled-
ne oslavující významné výročí
proběhlo v pohodě, na kterou ješ-
tě dopolední déš� vůbec neukazo-
val. Po obědě se počasí umoudřilo
a k Vyhlídce se v hojném počtu
začali scházet milovníci těchto
míst, aby zde při hudbě
Lázeňského orchestru pod vede-
ním Antonína Urbana prožili milé
posezení v krásném prostředí.

Slavnost se konala pod záštitou
Sdružení turistů města Vamberk a
Města Vamberk. Na dvou panelech
v sále byla možnost si prohléd-
nout výstavku dobových i součas-
ných fotografií chaty Vyhlídky,
Studánky u sv. Prokopa, odhalení
rozhledníku, dále obrázky nejbliž-
šího okolí i příslušných výhledů do
kraje a Orlických hor, zhotovenou
turistou a kronikářem města pa-
nem Antonínem Bartošem.

Zahájení oslavy proběhlo za ro-
mantického zvonění zvonku zvo-
ničky. Po jeho doznění se lehce
nesly do volného prostoru terasy
a okolí verše, uvádějící do lyrické,
ale i lehce rozverné nálady, v
přednesu turistky a divadelnice
Jany Kostkové:

Měl to náš národ, 
jak se říká kliku,
už praotec Čech 
pěstoval turistiku.
Dal turistice tradici 
všech tradic 
a ke stovkám kilometrů 
přidal hodně navíc.

Však nezalíbit se mu v Řípu, 
krásné hoře,
možná, že naši vlast 
zdobilo by moře.
Jak dávnověcí letopisci tvrdí,
stačilo mu, že mléko má a strdí.

Ale i takto díky otci otců
jsou Češi národ 
náruživých chodců.
Od nepaměti v slunci, dešti, větru
jdou od jara svou dávku kilometrů.

Praotec Čech 
měl v chůzi brzy soka:
vzpomeňte jenom 
na knížete Kroka.
Už jeho jméno svědčí,
že byl chodcem,
a nebyl ani o krok 
za praotcem.

Byl vlastně prapůvodcem
turistické éry,
vždy� další turisty 
mu rodily tři dcery.
Tím pádem nastal chodců 
velký příval
a brzy nato celý národ 
chodil si i zpíval.

Oficiální zahájení s připomenu-
tím různých důležitých mezníku
vzniku a existence chaty Vyhlídky
pronesla předsedkyně Sdružení tu-
ristů města Vamberk ZDENKA
JAREŠOVÁ, která i svůj citový
vztah k tomuto místu vyjádřila ně-
kolika poetickými řádky:

Nad Vamberkem u lesa 
krásná chata stojí.
V mládí na houby a borůvky 
jsme tam chodívali,
často u Prokopa či u studánky 
sedávali,
a to vše nás s těmito 
místy pojí.

Chata už 80 let se do kraje 
Orlických hor rozhlíží,
na střídání ročních šatů 
dohlíží,
dnes věrnost a oddanost 
Ti slibujem, náš milý kraji,
nebo� i čas má své pamětníky.

Součástí oslav bylo také předá-
ní nové turistické stezky obča-
nům města. Na vzniku této cesty
za spolupráce města měla největ-
ší zásluhu právě předsedkyně
vamberských turistů Zdenka
Jarešová.

Ve velmi příjemné náladě za hu-
debního doprovodu a krásného
zpěvu zpěvaček Lázeňského
orchestru, při pěkném počasí
a vonící opékané uzené kýtě
a s dobrým pivečkem všichni
návštěvníci prožili krásné odpo-
ledne, na které budou jistě rádi
dlouho vzpomínat.

Danuše Kubcová
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Ze zasedání Rady města

Z veřejného zasedání Zastupitestva města Vamberk
Zastupitelstvo města Vam-
berk se na svém 24. veřej-
ném zasedání dne 5. června
2006 usneslo:
1) Schvaluje návrhovou komisi ve

složení: Rudolf Mandaus,
Dušan Kučera, Oldřich Krsek.

2) Bere na vědomí zápis z finanč-
ního výboru.

3) Na základě předloženého vý-
sledku hospodaření a Zprávy o
výsledku přezkoumání hospoda-
ření za rok 2005, zastupitelstvo
města schvaluje závěrečný účet
bez výhrad s tím, že při přezkou-
mání hospodaření podle § 10
odst. 2 zákona 420/2004 Sb.,
o přezkoumání hospodaření
územních samosprávních celků
a Dobrovolných svazků obcí ne-
byly zjištěny chyby a nedostatky.

4) Schvaluje "Rozbory rozpočtu"
za I. čtvrtletí 2006.

5) Schvaluje "Změny rozpočtu" č.
1 rok 2006 v návaznosti na
skutečnost.

6) Schvaluje "Rozpočtový výhled"
v předloženém znění. 

7) Schvaluje dodatek ke zřizovací
listině příspěvkové organizace
"Správa sportovních zařízení" v

předloženém znění.
8) Schvaluje dodatek ke zřizovací

listině organizační složky
"Dům s pečovatelskou službou"
v předloženém znění.

9) Schvaluje dodatek smlouvy o
výpůjčce příspěvkové organiza-
ce "Správa sportovních zaříze-
ní" v předloženém znění.

10) Bere na vědomí nedodržení
účelu vyhlášky "Fondu rozvo-
je bydlení".

11) Schvaluje zvýšení úplaty v
MŠ na částečnou úhradu ne-
investičních nákladů v před-
loženém znění.

12) Schvaluje koupi:
a) pozemkových parcel 

- č. 884/2 o výměře 535 m2,
trvalý travní porost, za cenu
podle znaleckého posudku
3 151,- Kč,

- č. 896/2, orná půda, o výmě-
ře 221 m2, za cenu 1 302,- Kč,

- č. 898/2, trvalý travní porost,
o výměře 2136 m2, za cenu
12 581,- Kč,

- č. 893/1, orná půda, o výměře
1676 m2, za cenu 9 872,- Kč,

- č. 899/1, ostatní plocha, o vý-
měře 427 m2, za cenu 1 072,- Kč,

- č. 867/4, orná půda, o výměře
20398 m2, za cenu 120 144,- Kč,

- č. 882/2, lesní pozemek, o výmě-
ře 1735 m2, za cenu 35 040,- Kč

- č. 879/5, lesní pozemek, o
výměře 5443 m2, za cenu
31 472,- Kč,

- č. 893/2, lesní pozemek, o výmě-
ře 2434 m2, za cenu 7 578,- Kč,

- č. 879/4, lesní pozemek, o výmě-
ře 8646 m2, za cenu 111 816,- Kč,
vše v k. ú. Vamberk,
b) pozemků ve zjednodušené
evidenci - původ pozemkový
katastr č. 762 o výměře 4169 m2

a č. 763 o výměře 1720 m2 v
k. ú. Doudleby nad Orlicí za
cenu 20 000,- Kč (znalecký po-
sudek 47 760,- Kč) - obchvat,
c) pozemkových parcel č.
258/2 o výměře 35 m2 a č.
259/4 o výměře 251 m2, druh
pozemku trvalý travní porost
v k. ú. Merklovice za účelem
zřízení turistické stezky v lo-
kalitě "Vyhlídka" od pana
Petra Diblíka za cenu zjiště-
nou znaleckým posudkem.

13) Schvaluje prodej:
a) pozemkové parcely 1219/4,
v k. ú. Vamberk, o výměře

723 m2 za cenu podle kritérií -
75,-Kč/m2 (54225,- Kč) man-
želům Jirsovým na splátky
2000,- Kč/měsíčně (bude zajiš-
těno zástavním právem +
úrok ve výši  inflace),
b) části pozemkové parcely č.
758/1 v k. ú. Peklo nad
Zdobnicí za cenu podle krité-
rií 75,- Kč/m2 Květoslavě
Konárkové - pozemek využí-
vá jako zahrádku u svého do-
mu čp. 17,
c) prodej pozemkového parce-
ly č. 1151/14 o výměře 79 m2,
v k. ú. Vamberk za cenu pod-
le Kritérií 75,- Kč/m2 (5 925,- Kč)
Tomáši Lukavskému - sousedí
s jeho domem čp. 882 a za-
hradou,
d) bytů v bytovém domě čp.
762 podle zásad.

14) Schvaluje prodej 900 kusů
akcií Krematoria, a. s. se síd-
lem Jaroměř v minimální ce-
ně 20,- Kč/akcie.

Ing. Josef Martinek, CSc.
místostarosta města

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

Rada města Vamberk se na
svém 89. zasedání dne 28.
června 2006 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z 87.

zasedání RM.
2) Bere na vědomí výsledek kon-

kursního řízení na místo ředi-
telky MŠ Vamberk, Tyršova
280 a na jeho základě odvolá-
vá Ivanu Sládkovou z funkce
ředitelky MŠ Vamberk, Jugo-
slávská 751 k 31. 8. 2006 a
jmenuje ředitelkou MŠ Vam-
berk, Tyršova 280 Bc. Lenku
Moravcovou k 1. 9. 2006.

3) V návaznosti na usnesení z 23.
mimořádného veřejného zase-
dání Zastupitelstva města
Vamberk ze dne 3. 5. 2006 od-
volává paní Evu Švecovou z
místa ředitelky organizace
KRAJKA - středisko pro volný
čas, Vamberk ke dni 31. 8.
2006.

4) Rozhodla o provedení opravy
komunikace před domem č.p.
247 v Pekelské ulici částkou do
20.000,- Kč.

5) Rozhodlo o zapůjčení sbírky
obrazů prof. Sedloně a pověři-
la tímto úkolem pracovníka
odboru správy majetku a roz-
voje města. Podmínkou zá-
půjčky bude pojištění sbírky
organizací, která si obrazy půj-
čuje.      

6) Projednala dopis ohledně dět-
ského hřiště na sídlišti Struha
a rozhodla o zveřejnění všech
materiálů kolem hřiště ve
Vamereckém zpravodaji.

7) Bere na vědomí sdělení ředitel-
ky ZŠ Vamberk ohledně uza-

vření školní družiny o letních
prázdninách z důvodu velmi
nízkého počtu přihlášených dě-
tí. Pro příští prázdniny doporu-
čuje součinnost ZŠ, KRPŠ
a pod školu zařazovaného bý-
valého DDM. 

8) Bere na vědomí výslednost
práce městské policie za kvě-
ten 2006 a ukládá zprovoznit
kotec pro psa v bývalých kasár-
nách jako dočasný útulek psů
před jejich předáním do útulku
v Lukavici.

9) Schvaluje žádost o úpravu bře-
hu příjezdové komunikace na
Bačince a postupuje ji k vyříze-
ní odboru správy majetku
a rozvoje města.

10) Odkládá žádost pana Vojtě-
cha Hebka o prominutí pená-
le do doby než bude uhraze-
na celá dlužná částka.

11) Projednala zápisy z komise ŽP
ze dne 22.5. a 19.6. 2006 a
souhlasí s nimi.

12) Rozhodla o prodeji domku
v Tyršově ulici č.p. 271 panu
Jiřímu Dlabkovi a ukládá ve-
doucí odboru správy majetku
a rozvoje města připravit
kupní smlouvu s podmínkou
prodeje použití parcely pro
bytovou výstavbu.

13) Bere na vědomí dopis Mgr.
Doudové z Speciálně pedago-
gického centra Náchod
ohledně úspěšné integrace
žáků.

14) Rozhodla o nákupu sedmi
kusů plastických map Orlic-
kých hor a Podorlicka za cel-
kovou částku 3.000,- Kč.   

Rada města Vamberk se na
svém 90. zasedání dne 26.
července 2006 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z 89.

zasedání RM.
2) Vzhledem ke skutečnosti, že

Město Vamberk poskytlo v le-
tošním roce již na osobní
asistenci 80 000,- Kč zamítá
žádost o dar Krajského úřadu
Královéhradeckého kraje ve
výši 40 000,- Kč, který by byl
použit na dofinancování chy-
bějící částky na  osobní asisteci
a ukládá starostovi v tomto
duchu zaslat hejtmanovi kraje
vysvětlující dopis.

3) Projednala a schválila smlouvu
o dílo na vybudování městské-
ho kamerového systému a po-
věřila starostu podpisem pří-
slušné smlouvy.

4) Bere na vědomí odpově� Kraj-
ského úřadu Královéhradecké-
ho kraje ohledně žádosti
Města Vamberk o bezplatné
převedení Muzea krajky ve
Vamberku. Vítá investice v do-
pise pro    muzeum přislíbené
a ukládá starostovi o tomto
informovat občany ve Vam-
bereckém zpravodaji a splnění
kontrolovat.

5) Stanovila minimální počet členů
pro volby do zastupitelstva měs-
ta ve dnech 20. a 21. 10. 2006
na pět včetně zapisovatelky.

6) Projednala a schválila dodatek
č. 2 ke smlouvě o správě veřej-
ného osvětlení mezi Městem
Vamberk a firmou Citelum, a. s.
Praha, zároveň pověřila staros-
tu podpisem dodatku.

7) Schvaluje paní Janu Pavlíko-
vou jako žadatelku na uzavření
nájemní smlouvy na byt č. 5,
umístěný ve 2. NP bytového č.p.
360, ulice Jůnova, Vamberk.

8) Bere na vědomí informace
ohledně stížnosti na provozová-
ní bufetu u restaurace
Helgoland, nadměrné kouření
z komína domu pana Konva-
linky a stanoviska stavebního
úřadu a oddělení životního pro-
středí k této problematice stejně
jako vyjádření občanů požadují-
cích zachování tohoto bufetu se
zázemím.

9) Bere na vědomí uzavření MŠ
Tyršova dne 7. 7. 2006 z důvo-
du minimálního počtu přihlá-
šených dětí.
Rozhodla zveřejnit možnost
pronájmu prostor (prodejna
U Azora) v Městském klubu
Sokolovna od 1. 10. 2006. 

10) Schvaluje pronájem části ští-
tové zdi č.p. 52 pro reklamu
společnosti TESCO, ukládá
vedoucí odboru správy majet-
ku a rozvoje města vypraco-
vat smlouvu a pověřuje staro-
stu jejím podpisem.  

11) Rozhodla o zahájení rekon-
strukce dřevěných stěn na
balkónech v Pečovatelské
službě do výše částky získané
dotace z krajského úřadu. 

12) Bere na vědomí informace
starosty města ohledně sporu
o určení částky za čištění od-
padních vod mezi městem
a PREMIER SERVISEM, s. r. o.
a o postupu prací na výstavbě
nové ČOV.



ZPRAVODAJ 3

Předkládáme čtenářům v nezkrá-
cené podobě korespondenci, kte-
rá proběhla mezi paní Janou
Benešovou  -  zástupkyní mami-
nek zde bydlících a ing. Jiřím
Mazúchem - starostou města - o
což jsme byli žadatelkami ze síd-
liště požádáni. Domníváme se, že
dopisy jsou natolik vypovídající,
že dalších komentářů netřeba.

1) V květnu t.r. obdržela
RM následující žádost: 

Vážená rado města Vamberka.

Jsem jednou z maminek, kte-
ré se denně pozastavují nad
otázkou - kam si chodit hrát
s malými dětmi? Na našem síd-
lišti je totiž jediné hřiště s písko-
vištěm (jestli se to vůbec dá
takto nazvat), které je možné k
hraní a zábavě používat.
Bydlíme na Struhách i mimo ně
a je nám všem moc líto, že se k
tomuto problému staví  Město
Vamberk tak lhostejně. Víme, že
je nutné vybudovat hřiště, které
musí odpovídat normám EU a
to hlavně z důvodu bezpečnos-
ti. Ani nám se nelíbí dlažba, na
které dochází neustále k úra-
zům, houpačky už mají také své
za sebou, a to ani nemluvíme o
ohraničené "díře" nazývané pís-
kovištěm. Mimochodem je už
polovina května a písek ještě
nebyl vyměněn. A tak se vás
ptáme:

"Proč se dosud Město nepo-
staralo o vybudování alespoň
jednoho kvalitního hřiště, které
by sloužilo nejen těm nejmen-
ším. Vždy� právě oni potřebují co
nejvíce prostoru a podnětů pro
svůj rozvoj.

Se stejným problémem za ná-
mi chodí i starší děti. Jezdí rády
na kolech, skateboardech, brus-
lích a vyřádí se i při míčových
hrách. A to je mezi paneláky, zdá
se, nevyřešitelný problém.
Odevšad je někdo vyhazuje.

Například v Rychnově byl dě-
tem dán prostor v podobě Skate
parku, který je přístupný všem.

Byly bychom rády, kdyby se
postavilo něco podobného i u
nás. Nemuseli by jim každý den
lidi připomínat, že jezdí kudy ne-
mají a tím pádem ničí trávníky a
majetek druhých. 

Prosíme vás tedy, zkuste se
nad naším problémem zamyslet!
Víme, že všechno něco stojí, ale
co je dnes levné!  Myslíme si to-
tiž, že stojí za to do našich dětí
investovat i něco víc než "jen"
lásku.

Přikládáme k dopisu podpisy
rodičů (80), kteří souhlasí s jeho
obsahem a doufají, že nebude
smeten mávnutím ruky z vašeho
stolu.

Jana Benešová

2) RM ji projednala
31.5.2006 a paní Benešové
byla odeslána tato odpo-
vě�:

Vážená paní Benešová,

RM projednala na svém 87. za-
sedání dne 31.5.2006 v bodě
č. 6 Vaši žádost o vybudování
dětského hřiště na sídlišti
Struha. Zodpovědně prohlašuji,
že mě i radu města tento pro-
blém velice trápí. Kdybych chtěl,
mohl bych popsat několik strá-
nek problémů s tímto spoje-
ných, ale to našim nejmenším
hřiště nenahradí. Několikrát
jsme konstatovali, že požadavky
jsou diametrálně odlišné. Jedni
chtějí klidovou zónu, kde by
mohli posedět a v klidu si poví-
dat nebo např. číst, další chtějí
co nejvíce sluníčka, další co nej-
více stromů a zeleně, nejmenší
potřebují pískoviště a různé pro-
lézačky, houpačky atd., ti od-
rostlejší by nejraději skate park.
Pokud mohu posoudit a porov-
nat situaci s jinými městy, není
snad až tak velký problém hřiště
vybudovat - i když finanční
náklady jsou nemalé - ale je pro-
blém je udržovat v provozu-
schopném a normám vyhovují-
cím stavu. Abychom mohli
pokročit dále -  a chceme tak uči-
nit co nejrychleji - potřebujeme
Vaši pomoc. Žádám Vás proto o
sdělení tří Vašich zástupců, kteří
budou mít Vaši plnou důvěru a
budou se spolu s námi podílet
na přípravě celé akce. Myslím
tím od určení vhodného prosto-
ru, přes rozhodnutí co se bude
budovat až po zajištění provozu-
schopnosti a dozorování nad
provozem ze strany obyvatel. Je

docela možné, že mezi Vámi je
někdo, kdo s něčím podobným
má zkušenosti - např. je projek-
tant. Vaše návrhy očekávám do
konce června t.r..

Z výše uvedeného je zřejmé, že
se nejedná o akci několika týdnů
a Vás pálí i současný nevyhovují-
cí stav dětského hřiště. Již před
sepisováním Vaší žádosti jste
určitě zaznamenali, či mohli za-
znamenat, že firma Vambekon,
s. r. o. zahájila nejnutnější úpravy
a opravy, které doposud probí-
hají. Jde hlavně o minimali-
zování případné možnosti zraně-
ní dětí a o nutnou opravu písko-
viště, včetně výměny písku.
Sama uznáte, že před výměnou
dřevěného ostění pískoviště
nemělo cenu měnit písek (na
ostatních pískovištích ve městě
výměna proběhla ihned po
skončení letošní dlouhé zimy).

Trochu mne i ostatní radní mr-
zí, že před tím, než jste kontak-
tovali nás jste celou záležitost
předali tisku i když to samozřej-
mě není na škodu věci. Zažitý
postup je však takový, že oslo-
vím toho, kdo je dotčený - v tom-
to případě RM - a teprve poté,
když by byl problém jak píšete -
smeten se stolu - bych se obrá-
til na tisk. Ale budiž, stalo se.

Jelikož v dopise není uvedena
kontaktní adresa, obracím se na
Vás jako první v žádosti pode-
psanou a žádám Vás tímto o in-
formování ostatních žadatelů.

Já osobně i Rada města
Vamberk jsme přesvědčeni, že
společnými silami se nám poda-
ří něco hezkého a účelného vy-
budovat.

S očekáváním plodné spolu-
práce

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

3) V červnu t.r. přišla od
paní Benešové tato reakce
na dopis starosty:

Vážený pane starosto,

děkuji za odpově	 ve věci dět-
ského hřiště.

V celé akci jsem se řídila ma-
teřským instinktem a zkušenost-
mi z našeho okolí. Počet osm-

desáti podpisů maminek před-
stavuje jen menší část oslove-
ných a celkový počet mohl být
několikanásobně větší. Zle-
pšení životního prostředí a vy-
bavení našeho sídliště zajímá
daleko širší okruh obyvatel
Vamberka a domnívám se, že je
vhodné poskytnout jim potřeb-
né informace o záměru rady
města a také možnost k veřej-
nému vyjádření.

Protože cítím osobní zodpo-
vědnost za seznámení podepsa-
ných maminek s Vašim návrhem
a nemám možnost opustit malé
dítě, dovolím si požádat redakci
"Vambereckého  zpravodaje" o
zveřejnění odpovědi a vlastní
komentář k životu na našem síd-
lišti. Je to jistě i pro Vás vítané
téma k diskusi a zvýšení zájmu
občanů o věci veřejné. Bylo by
dobré požádat politické strany a
kandidáty do komunálních vo-
leb, aby problém regenerace
sídliště Struha byl jedním z témat
nového volebního období. Bude
to setba, která jistě přinese ovo-
ce a můžeme čerpat ze zkuše-
ností jiných měst a obcí. 

Domnívám se, že žádost o na-
še návrhy do konce června po
petici 80-ti maminek je nekon-
cepční, zbytečně uspěchaná
před komunálními volbami a
podstatně obchází veřejnou dis-
kusi, která má být základním
předpokladem pro návrh funkč-
ního projektu a hospodárné ře-
šení. Mohu Vás ujistit, že mezi
podepsanými maminkami, které
si chodí hrát s dětmi na naše
hřiště není žádný projektant.

K obsahu Vašeho dopisu mo-
hu jen poznamenat, že se cítím
svobodnou občankou v demo-
kratické zemi a tisk není rozhod-
ně jejím nepřítelem a mnohokrát
pomohl zájmu obyvatel města,
např. při prosazení obchvatu a
podobných příležitostech.
"Zažité postupy", jak je formulu-
jete jsou dědictvím minulosti a
omezují svobodu myšlení.

Také psaní a povídání o tom,
co kdo chce a nechce a jak moc
by chtěli, bylo už dost. Máme ta-
ké vlastní zkušenost a to několi-
kaletou.

Důležitá nejsou slova, ale skut-
ky, které umožní našim dětem,
mládeži, maminkám i seniorům
zlepšení kvality života na sídlišti

O dění na sídlišti Struha
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a únik z panelových bytů do pří-
jemného prostředí.

Rozhodně by o takové zlepše-
ní mělo usilovat "Sdružení nezá-
vislých kandidátů za zlepšení ži-
votního prostředí Vamberka,
Pekla a Merklovic", kterého jste
členem a které zvítězilo v minu-
lých komunálních volbách.
Spoluúčast občanů bude důleži-
tým produktem společného
upřímného úsilí, které se rodí v
podmínkách občanské společ-
nosti a pokud někde chybí,
svědčí to spíše v neprospěch
vedoucích manažérů města.

Ráda bych se také vyjádřila k
opravě pískoviště, která byla do-
končena v měsíci červnu. Musím
s politováním konstatovat, že se
tato přestavba neosvědčila.
Na pískoviště praží celý den
slunce, není tudíž možné chodit
tam s malými dětmi. Je škoda, že
nikoho z vás nenapadlo, že by se
mohla ponechat spíše spodní
polovina starého pískoviště, kte-
rá je odpoledne zastíněna vzrost-
lými keři. Přitom stačilo málo, jen
přijít mezi nás maminky a zeptat
se na náš názor. O podkladovém
materiálu pod houpačkami radě-
ji ani nemluvím. Použili jste k to-
muto účelu kůru nevhodné veli-
kosti, hodící se spíše do parků
pod stromy a keře, malé děti v ní
neumí chodit, takže už došlo k
několika úrazům.

Máme te	 vlastně opravené
hřiště, na které nikdo nechodí.
Nemyslíte si, tak jako my, že to
byla zbytečná práce?

Závěrem Vás prosím o zveřej-
nění Vašeho dopisu ze dne
12.června 2006 a tohoto dopisu
v nezkrácené podobě, v nejbliž-
ším vydání Vambereckého zpra-
vodaje.

Děkuji Vám za zájem o dětské
hřiště a odpově	 zda dopisy
zveřejníte, abychom se v zájmu
maminek nemuseli obracet na
veřejná média. 

4) RM ji projednala 28.6.
2006, projednala návrh od-
povědi a rozhodla vyhovět
žádosti a celou korespon-
denci zveřejnit. Paní
Benešové byl odeslán ná-
sledující dopis  

Vážená paní,

I já Vám musím poděkovat za
Vaši odpově	. Jen doufám, že

je skutečně Vaše. Obsah, forma
a přístup až nápadně připomíná
názory, myšlenky a tvrzení ji-
ných.

Přesto si vážím názoru a pod-
pisů osmdesáti maminek, kte-
rým není lhostejné životní pro-
středí a doufám, že nejen ve
"Vašem" sídlišti. I já osobně
(Vaše dopisy jsou vesměs adre-
sovány mně) vychovávám v sou-
časné době nemluvně, a proto
stejně dobře jako další rodiče
takových capartů usiluji o záze-
mí, které takové děti potřebují.
Nedělám si iluze, že všechny
děti mohou mít stejné podmínky,
a přestože se to nebude zdát
spravedlivé (pro maminky, které
bydlí v jiných částech našeho
města), uvažujeme o vybudová-
ní dětského parku v prostoru bý-
valé čistírny odpadních vod v
sídlišti. Jen doufám, že tato myš-
lenka opět nebude chápána tak
negativisticky, jako tón celého
Vašeho dopisu. Již z minulého
mého dopisu měla být chápána
žádost a prosba o pomoc. O po-
moc s názory na to, co by hřiště
mohlo obsahovat, na jakém vy-
bavení či provedení bychom se
mohli shodnout, o případnou
pomoc některého z rodičů či
partnerů, kteří by se tvorby návr-
hu mohli profesně zúčastnit.
Vždy� "vyhodit" 70.000 Kč jen na
"nějaký projekt" by bylo škoda a
tyto peníze by se daly využít již
na realizaci. A stejně návrhy na
řešení budeme muset projektan-
tovi předkládat my společně, tak
proč za to platit? Závěrem proto
opakuji: moje žádost o pomoc
spočívala v tom, abychom spolu
s vybranou skupinou maminek
vytvořili tým, který by společně
konzultoval jednotlivé varianty,
co má hřiště obsahovat a tyto by
pak mohly vykrystalizovat v ko-
nečné řešení, které by bylo mož-
no realizovat v co nejkratším ob-
dobí.

Ale abych se vrátil k Vašemu
poslednímu dopisu: je mi to
moc líto, ale Vaše názory a myš-
lenky mně trochu děsí. Bu	 jsou
skutečně Vaše, a já pak nevím,
kde se ve Vás berou, a nebo
Vám je skutečně podsouvá ně-
kdo jiný. Souhlasit mohu s Vaším
názorem, že je třeba vnímat zá-
jem občanů o věci veřejné. Ale
ani z pozice starosty města pře-
ce nemohu úkolovat politické
strany jak mají formulovat své
volební programy?! To je pouze
jejich věcí, na co přilákají nejví-

ce voličů. Vždy� budou muset ře-
šit i další problémy (další ob-
chvat, ČOV, …). To přece nejde
předat politickým stranám for-
mulář s problémy. Existují priori-
ty, důležité a významné problé-
my, a je věcí kandidátů a stran,
co chtějí upřednostnit. To je ne-
mohu úkolovat já, ani Vy!

Polemizovat s Vámi na téma
svobodné občanky v demokra-
tické zemi a svobodu myšlení
snad ani nechci. Opakovaně
proto připomínám, že tento pro-
blém řešit hodláme a pokud si
myslíte, že se tento problém vy-
řeší prostřednictvím tisku a mé-
dií … tak to nevím.

Už vůbec mne mrzí Vaše in-
vektiva na mé politické členství.
Pokud zmiňujete minulé komu-
nální volby, musím konstatovat,
že v uvedených volbách zvítězi-
lo uskupení "Sdružení nezávis-
lých kandidátů - SNK", kterému
samozřejmě není životní pro-
středí Vamberka, Pekla a
Merklovic lhostejné. Avšak opět
vnímám tu politickou agresivitu
a politický podtext, který mi k
Vám nepasuje. Přij	te spíše
spolu s některými maminkami
ve chvíli, kdy se Vám to bude
hodit na náš úřad, abychom
společně, jako lidé, v této pro-
blematice šli dopředu tak, jak to
třeba udělaly maminky dětí v
Pekle s podobnou žádostí o vy-
budování zázemí pro jejich děti
(abych předešel invektivám -
nebyla mezi nimi moje paní a
ani není angažována v této zále-
žitosti, nebo� se zázemí našeho
dítěte snažíme řešit sami). Ale v
čem jsou maminky z Pekla tak ji-
né?... Pochopily, že zadání musí
přijít od nich. Chtějí lavičky, ma-
lé pískoviště, dvě tři houpačky.
O tom se dá diskutovat. Ale co
chcete aby obsahovalo hřiště u
Vás? Chcete u laviček skate-
park? Bude hlučný, v zimě
nepoužitelný. Chcete brouzda-
liště? Bude se mít o něj kdo sta-
rat? Chcete, aby bylo hřiště
oplocené, aby tam večer ne-
chodili výrostci kouřit. Chcete
nám pomoci při zabezpečení
pískoviště - najde v sobě někdo
odvahu říci panu …, aby neven-
čil psa v pískovišti. Dohodneme
se, že se pískoviště bude na
noc zakrývat? Budeme to dělat
tak nějak společně, nebo bude
někdo ze sídliště "volat na úřad",
že není zakryté pískoviště, v pís-
ku se našly vajgly či nedejbože
injekční stříkačky, že výrostci

sedí na opěradlech laviček s
botama na  sedátkách, na které
se ráno nedá usednout?
A nebo budeme opět psát do
médií, že "ta kůra je velká", …?
Řešme to společně a konstruk-
tivně.

Hodnocení provedených
úprav stávajícího pískoviště také
není fér. Umím si představit, že
kdybychom ponechali spíše
spodní polovinu starého písko-
viště, byla by nám tato varianta
vyčtena. Na pískoviště chodíme
zjara a na podzim na sluníčko,
v parném létě raději dopoledne
či v podvečer, nikoliv však v pra-
vé poledne. Bylo-li by ve stínu,
bylo by chladné, ohrožené vzni-
kem různých náletů či vlhké.
A podkladový materiál - kůra ne-
vhodné velikosti - námět byl čer-
pán ze zkušenosti sousedních
Doudleb nad Orlicí tak, jak si to
přejete. Že se neosvědčil mi je
líto, tak poj	me tento omyl řešit,
nejen kritizovat. Asi je to normál-
ní, ale mně je moc líto, že kriti-
zovat umíme všichni, ale jsme-li
vyzváni ke spolupráci, jsme-li žá-
dáni o pomoc, pak naše aktivita
končí. Říkám to jen proto, že
když jsme ve Vašem sídlišti řeši-
li veřejnou zeleň, i tam jsme byli
kritizováni, když jsme žádali o
pomoc s nezodpovědnými maji-
teli psů, kteří venčí psy na mís-
tech tomu nevhodných, není to
starostí občanů žijících v sídlišti. 

Znovu a naprosto upřímně dě-
kuji za Vaše osobní myšlenky a
myšlenky maminek, které se
objevily ve Vašich dopisech.
Podotýkám, že za Vaše myšlen-
ky. Pokud to skutečně půjde,
budu usilovat o to, aby se po-
stupně, ale i v jiných částech na-
šeho města, začaly tvořit taková
zákoutí, která budou výsledkem
společných zájmů a názorů těch,
kteří v dané lokalitě bydlí a jimž
budou vyhovovat. Rozhodně ne-
chci a nemohu podlehnout
negavistickým a kontraproduktiv-
ním názorům, které jsou uvedeny
rovněž ve Vašem dopise, ale
zcela evidentně nemohou být z
Vaší hlavy.

Přeji Vám, aby nové vedení
města, vzešlé z blížících se vo-
leb, mělo minimálně stejné, ale
lépe větší možnosti, jak naše
společné problémy konstruktiv-
ně řešit a finančně zajistit.

S pozdravem
Ing. Jiří Mazúch

starosta města
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Čí jsou veřejné cesty aneb
Tudy cesty nevedou …

Při psaní tohoto článku se musím vrátit k informaci na úřední desce Města
Vamberk koncem roku 2004, kde byl zveřejněn záměr výměny vyjmenovaných
parcel. Část pozemku u bývalé MŠ v Merklovicích byla majetkem pana Miroslava
Kaplana. Žádal směnu za parcely u jeho pozemků vedle chaty Vyhlídka. Jednalo
se o veřejnou cestu, turisticky značenou, která byla v majetku Města Vamberk.
Tato cesta sloužila všem občanům - turistům, lyžařům, houbařům - širokého
okolí více než 100 let. Byla také průchozí do Rybné nad Zdobnicí a dál po znač-
kách na Orlické hory. Každý občan má právo, někdy i povinnost, se k převodům
městského majetku vyjádřit a já jsem toho využila, protože jsem s výměnou
veřejné cesty za pozemek v Merklovicích nesouhlasila. Požádala jsem starostu

o svolání jednání s účastí všech, kterých se tato záležitost týkala. Jednání se ná-
sledně konalo za přítomnosti tajemníka Městského úřadu ing. Josefa Šlechty,
zastupitele Města Vamberk Josefa Šlezingera, Miroslava Kaplana, Petra Diblíka,
Ladislava Klece. Pan Šlechta přítomné informoval, že radní souhlasí s výměnou
pozemků. Na námitku turistů a Petra Diblíka, že je možné situaci řešit i jiným způ-
sobem, tak aby cesta byla zachována (např. pronájmem), nebyl ze strany měs-
ta vůbec brán zřetel. Žádala jsem, aby byly alespoň odstraněny brány, kterými
Miroslav Kaplan neoprávněně uzavřel cestu z obou stran, ale marně. Radní
města chtěli vyhovět požadavku pana Kaplana, bez ohledu na to, jaký dopad to
bude mít pro veřejnost.  Z toho jednoznačně vyplývá, že postavení brány bylo
s radnicí dohodnuto, radní tolerovali tzv. černou stavbu, a proto nemělo být vy-
dáno rozhodnutí o jejich odstranění. 

Až v dubnu 2005 se podařilo dosáhnout prozatimního přeznačení cesty do
Rybné nad Zdobnicí a vedení města přistoupilo na vybudování nové stezky pro
pěší turisty, jako náhrady za uzavřenou cestu, která už asi měla nového majitele.  

V únoru 2006 starosta města slíbil urychlit vyznačení nové cesty do 2. dubna
- k akci Otevírání studánky u Prokopa. Slib nedodržel. 

Koncem měsíce května došlo k posunu v jednání, pan starosta při schůzce
předložil geometrické zaměření nové cesty. 

Čas běžel rychle, bylo 3 týdny před oslavami 80 chaty Vyhlídky a 3 měsíce
před volbami do zastupitelstva města, práce musely býti zahájeny.
Vybudováním cesty byla pověřena firma Vambekon. Posléze se zjistilo, že
pozemek na cestu je vykoupen pouze přes louku Petra Diblíka, nikoliv už přes
jeho les. Nakonec tajemník Městského úřadu musel řešit další "nesnáze"  - ško-
dy způsobené majiteli lesa budováním cesty. 

V pátek 12. srpna dopoledne mě Petr Diblík informoval o tom, že umožní, aby
cesta vedla jeho lesem a zároveň povolil turistické vyznačení v určených mís-
tech. Za to mu patří velké poděkování.

Při oslavách 80 let chaty Vyhlídka 13. srpna 2006, byla cesta opravdu předá-
na veřejnosti, ale není celá v majetku města, jak bylo původně slibováno. A na
otázku, kdo nese odpovědnost za tuto neuvěřitelnou anabázi a kolik to všech-
no stálo, si musí odpovědět každý sám.

Můj závěr je jednoznačný. Radní města v čele se starostou při svém rozho-
dování  nejednali v zájmu veřejnosti, když jim nezáleželo na lidech, kteří cestu
více než sto let užívali a nadále užívat mohli. Na tomto případu vidíme, jak je do-
sažení cíle náročné a zdlouhavé a mine se někdy i s pochopením námi zvole-
ných zastupitelů. Proto by se lidé  měli více zajímat o dění ve městě a kontrolo-
vat, jakým způsobem plní zvolení zastupitelé svůj mandát a jak hospodaří s ma-
jetkem, který nám odkázali naši předkové. K tomu je však třeba hodně pevné
vůle, statečnosti, psychické odolnosti a vytrvalosti, protože v našem městě se
upřednostňují osobní zájmy jednotlivců před zájmy veřejnosti, a to nejen v této
kauze. Bohužel.

Zdenka Jarešová, předsedkyně Sdružení turistů města Vamberk

Kompostovatelný odpad

Vážení občané, firma VAMBEKON
s.r.o. Vamberk bude opět organi-
zovat svoz zeleně, spadaného lis-
tí, staré trávy, větví, či jiného
kompostovatelného odpadu. Ve
dnech 6.11. 2006 až 8.11.
2006 budou na území města po-
stupně rozmístěny velkoobjemové
kontejnery v těchto místech.

Pondělí 6.11. 2006
ul.Fibichova(u kolejí)          
ul.Vrabcova (u Krsků)      
ul.Jůnova (hasiči)                         
Bačinka (křižovatka)           
17.listopadu
Úterý 7.11. 2006
ul. Pekelská (Krajka)               
Na Drahách (AQUAservis)      
Peklo n. Z. (bytovky)              
Peklo (u Bednářových)            
Helouska (panelka)                  
Středa 8.11. 2006
Na Struhách(trafostanice)
ul. Polská, Bulharská                    
ul. Kollárova (dvouletky)
Merklovice (u obchodu)
Merklovice (u Chrastilů)
Merklovice (točna u lesa)

Kontejnery budou přistave-
ny v daný den od 12.00 hod
- do 18.00 hod
Žádáme občany, aby pořezané
větve nakrátili cca na 1m z důvo-
du manipulace a skladování!
Znovu upozorňujeme, že se jedná
pouze o kompostovatelný odpad!

Nebezpečný odpad

Dne 4.11.2006 proběhne ve spo-
lupráci s firmou EKOPART s.r.o.
mobilní sběr nebezpečného odpa-
du. Bude proveden zastávkovým
způsobem, při kterém vozidlo za-
staví v určený čas na níže uvede-
ných stanovištích v obci, kde bu-
dete moci odpady obsluhám vo-
zidla odevzdat.

Přehled stanoviš� v obci:
1. ul. Lidická - stavebniny 

VASPO 8.00 -  8.10
2. ul. Jůnova - hasičská 

zbrojnice 8.15 -  8.25
3. Sebranice - u kapličky               

8.30 -  8.40
4. náměstí Dr. Lutzowa - horní 

náměstí 8.45 -  8.55
5. ul. Jiráskova - konzum              

9.00 -  9.10
6. Merklovice - pohostinství

9.15 -  9.25
7. Merklovice - u Chrastilů            

9.30 - 9.40
8. Merklovice - prostor pro 

otáčení autobusů                   
9.45 - 9.55

9. Husovo náměstí - u kašny
10.00 - 10.10

10. ul. Janáčkova - autobazar 
REKI 10.15 - 10.25

11. Podřezov - trafostanice            
10.30 - 10.40

12. Smetanovo nábřeží 
- u vrátnice VASPO                 
10.45 - 10.55

13. křižovatka Na Drahách, 
ul. Krajkářská 11.00 - 11.10

14. Peklo nad Zdobnicí - bytovky   
11.15 - 11.25

Žádáme občany, aby své odpady
předem neodkládali na stanoviš-
tích , ale předali je přímo posádce
svozového vozidla v určenou do-
bu z důvodu bezpečnosti a ochra-
ny životního prostředí!
Druhy přebíraných odpadů:
baterie, oleje, plechovky od
barev, rtu�ové zářivky a vý-
bojky, zbytky ředidel, čistící
hadry, rtu�ové teploměry,
pesticidy, fotochemikálie,
léky, nádoby se zbytky škod-
livin, pneumatiky. Ledničky,
televize, rádia (pokud mož-
no kompletní).
Občané, kteří hradí městu úhradu
za svoz, třídění a zneškodnění ko-
munálního odpadu, mohou všech-
ny odpady odevzdat bezplatně.
Odvoz odpadu z podnikatel-
ské činnosti je možno dohod-
nout předem na adrese:           
EKOPART  s.r.o., Tyršova 305,
517 54 Vamberk, tel. 494 541
522 a bude proveden za úplatu.

Bližší informace k jednotlivým
svozům: VAMBEKON s.r.o. - pí.
Hrdličková tel. 494 541 207

Svoz odpadů

Oznámení
deratizace

Od 4. 9. 2006 bylo započato
kladení návnad v objektech
koncentrované bytové zástav-
by - na veřejných prostran-
stvích mezi domy, zejména u
odpadových nádob, v prosto-
rách  teplovodních kanálů a
kanalizačních vpustí. S touto
akcí souvisí i deratizace
objektů a prostranství firem,
objekty soukromě hospodaří-
cích zemědělců, ale i obyvatel
s chovem užitkových zvířat,
potravinářských obchodů,
restauračních a stravovacích
zařízení, v objektu základní
školy a mateřských škol.

K tomu, aby tato akce byla
úspěšná je třeba deratizaci
provádět pravidelně a celop-
lošně.                             ŽP

Průchod po zelené značce od Rybné při otvírání studánky v dubnu 2005.
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Mnozí občané města se divili, proč se v pondělí 10. července na-
večer se sjely hasičské sbory Vamberka, Merklovic a Pekla n. Zd.
na koupaliště. Nejednalo se o požár ani cvičení, ale pouze využi-
tí techniky pro urychlení vypouštění vody odčerpáním, aby neby-
lo nutno v teplém počasí uzavřít z důvodu sanitárního dne kou-
paliště. Vymýt bazén okamžitě a přes noc a koupaliště znova
napustit. Vše se podařilo podle představ a druhý den v poledne
bylo koupaliště naplněno vodou a probíhal normální koupací den
i když voda nebyla modrá vamberecká a neměřila 26°C jako před
vypuštěním.

Po zhodnocení celé akce bylo konstatováno, že se tento system
je výhodný v případě horkého počasí a hlavně předpovědi přízni-
vého počasí - ta se v červenci vyplnila.

Za obětavou pomoc patří dík zúčastněným členům hasičských
sborů města a zaměstnancům koupaliště.

Vladimír Klár, 
správa sportovních zařízení 

Hasičské sbory města zasahovaly na koupališti

Zajímavosti (nejen) z radnice
● Mnoho občanů města si zvy-
klo sledovat hodiny na budově
radnice. Starý hodinový stroj si
poslední dobou  několikrát "za-
trucoval". K první poruše došlo
před krajkářskými slavnostmi
koncem června. Hodinářský
mistr pan Hofman, který se o
hodiny velice obětavě stará,
přijel - přestože byl nemocen - a
stroj uvedl do chodu. Hodiny
odměřovaly čas jen několik má-
lo týdnů a opět se zastavily. Při
obhlídce bylo zjištěno, že došlo
k přetržení hlavního natahova-
cího řetězu a následnému po-
škození rtu�ového spínače elek-
trického natahování hodin. Byl
sehnán nový řetěz, zadána vý-
roba spínače a v sobotu 19. srp-
na byly součástky namontová-
ny a stroj -  za vydatné pomoci
městské policie, která po celou
dobu instalace držela v potřeb-
né výšce závaží, které má hod-
ně přes padesát kilogramů -
spuštěn a seřízen. Doufejme, že
poruchy si již na dlouhou dobu
vybral a bude již jen "šlapat ja-
ko hodiny".
● Že jsou občané města všíma-
ví dokumentuje i další zprávič-
ka. Poslední dobou bylo několik
dotazů na fontánu městské kaš-
ny na náměstí. Proč někdy stří-
ká a někdy ne? Někdo nabyl
dojmu, že stříká jen když prší.
Tak tedy v kašně je uzavřený
okruh vody a elektrickým čer-
padlem je voda vháněna do try-
sek. Vše je řízeno časovým spí-
načem. Voda tryská dvakrát
denně a to ráno od 8 do 11 ho-
din a odpoledne od 13 do 16
hodin. Za tuto dobu šesti hodin
se spotřebuje cca 13 kwh což
město stojí asi 45 Kč. Zařízení

se dá samozřejmě přednastavit
na jinou délku v činnosti, popří-
padě pustit nastálo.
● Někteří ze čtenářů si všimli,
že v prázdninovém dvojčísle řá-
dil šotek. V článku na straně
4 psal pan místostarosta o jed-
nání zastupitelstva dne 5. červ-
na 2006, ale na předcházející
straně je otištěno usnesení za-
stupitelstva ze dne 3. května
2006, které již  bylo otištěno i s
komentářem v červnovém čísle.
V tomto čísle otiskujeme usnese-
ní správné a všem čtenářům se
za toto nedopatření velice
omlouváme. 
● K 31. srpnu 2006 odešla do
důchodu dlouholetá ředitelka
MŠ Tyršova paní Jitka Mixová.
Každý, kdo ji poznal, ví, že to
byla druhá máma všech těch
mrňousků, kteří jí za ta léta
prošli rukama. Vedle poděková-
ní za její obětavou a příkladnou
práci jí přejeme dlouhá léta při
pevném zdraví na zaslouženém
odpočinku.
● 1. září 2006 nastoupila na
základě konkurzního řízení na
místo ředitelky spojených ško-
lek ve městě paní Bc. Lenka
Moravcová z Rychnova nad
Kněžnou. Přejeme jí, a� se jí
práce daří a posune s kolekti-
vem spolupracovnic onu pomy-
slnou la�ku - její předchůdkyní
vysoko nastavenou - ještě výše.
● 16. září 2006 při příležitosti
100 let tratě Doudleby nad
Orlicí - Vamberk - Rokytnice v
Orlických horách se uskuteční
jízdy historických kolejových
vozidel a propagace nových.
Z těch historických to bude par-
ní lokomotiva 423.009 a 6 his-
torických osobních vozů (včet-

ně bufetového oddílu). Z nových
prezentace jednotky 814+914
REGIONOVA. Jízdní řád těchto
zvláštních vlaků je mimo obvy-
klých míst umístěn i na úřední
desce města  před radnicí a na-
jdete jej i v tomto zpravodaji.
● Český zahrádkářský svaz, ZO
Kostelec nad Orlicí zahájil moš-
tování v sobotu 9.9.2006, další
příjem jablek vždy v úterý a
čtvrtek (8,00-12,00 a 14,00-
17,00) a v sobotu (8,00-12,00).
Zahrádkáři žádají zájemce, aby
se objednali telefonicky na čísle
telefonu 494 323727. Za 100 kg
jablek obdržíte cca 80 lahví
moštu (0,7 l) v ceně 9,-- Kč/lá-
hev. Vymyté láhve bez etiket s
sebou. Cena moštu bez dodané-
ho ovoce je 12,-- Kč/láhev.
Moštárna vykupuje i padaná ne-
hnijící jablka za cenu 1,-- Kč/kg.
● Rada Města Vamberk požáda-
la KÚ Královéhradeckého kraje
o převod Muzea krajky na měs-
to. K tomu ji vedly časté připo-
mínky návštěvníků muzea i ú-
častnic mezinárodního setkání
krajkářek. V odpovědi ing.
Václava Cidliny, vedoucího od-
boru regionálního rozvoje, ce-
stovního ruchu, kultury a volno-
časových aktivit se mj. objevilo:
"Muzeum krajky ve Vamberku
má specifické postavení v rámci
kraje i republiky. Má proto zpra-
covanou koncepci dalšího rozvo-
je, která je založena jak na sta-
vebních      úpravách budovy
(sídla) muzea, tak zejména na a-
kviziční činnosti. Stávající vý-
stavní prostory muzea jsou již
zcela nedostačující, je nutno je
rozšířit. V úvahu přichází bu�
přístavba v prostoru dvora (vel-
mi problematická), nebo půdní

vestavba. Náklady lze odhado-
vat do 10 milionů Kč. Další ná-
klady si vyžádá výstavní mobili-
ář, modernizaci ostatně  bude
vyžadovat i současná muzejní
expozice. Stávající budova, pro-
hlášená za kulturní památku,
navíc potřebuje další stavební
úpravy, zejména provedení vo-
dorovné izolace proti vlhkosti.
Budova také dosud není opatře-
na elektrickou požární signaliza-
cí (bude nárokováno pro rok
2007). Výjimečnost muzea je
dána jeho sbírkovým fondem,
který je však třeba doplňovat,
což dnes již prakticky nelze dě-
lat jiným způsobem než nákupy.
Moderní krajka se stala umělec-
kým dílem, jehož cena se pohy-
buje v desítkách či spíše stov-
kách tisíc Kč. V provozním
rozpočtu muzea je proto třeba
každoročně počítat s finančními
částkami na nákupy do sbírko-
vého fondu. Krajkářská tvorba
za posledních třicet let není ve
sbírce muzea zastoupena náleži-
tým způsobem." Tolik citace z
dopisu. Dodáváme jen, že jsme
za toto vše slíbené rádi a my
i muzeum se již moc těšíme. 
● Pro volby konané v pátek 20.
a sobotu 21. října 2006 bylo
řádně zaregistrováno šest stran
či sdružení. Jsou to Česká stra-
na sociálně demokratická,
Komunistická strana Čech a
Moravy, Křes- �anská a demo-
kratická unie - Československá
strana lidová, Občanská demo-
kratická strana, Sdružení nezá-
vislých kandidátů - Evropští de-
mokraté, Strana pro otevřenou
společnost. Je to o jednu více
než ve volbách před čtyřmi lety.

-JŠ-
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M ě s t s k á  k n i h o v n a
Telefon: 494 541 437, e-mail: knihovna@vamberk-city.cz, 

www.vamberk-city.cz

Ahoj kamarádi,
prázdniny byly určitě fajn  - tak

nebu�te smutní, ho�te trápení
za hlavu  a zkuste se těšit - když
ne na školu, tak na kamarády, na
další prázdniny, na něco nového,
co vám další měsíc přinese - tře-
ba i na knížky, které jsme pro vás
v knihovně nachystali. A že jich
není málo!

A pak  - v září přece všechno
září. Tak zkuste zazářit i vy.

Těší se na vás opět ve stále stej-
nou už "normální" půjčovní dobu
vaše knihovnice.
Půjčovní doba v oddělení pro
děti a mládež (září - červen):
středa 13,00 - 17,00 hod.
pátek 12,00 - 15,00 hod.

POHÁDKY A POVÍDÁNÍ
PRO DĚTIČKY
● Alena Špačková: 

MARKÉTKA UŽ CHODÍ 
DO ŠKOLY

- je malá a moc šikovná a určitě
se stane vaší kamarádkou
● Antonín Matějka: 

CO MĚ BAVÍ U VLTAVY
- každý, kdo má řeku rád, to pře-
ce ví -  u řeky je prima. Pořád se
tu něco děje…
● Mary Shawová: 

RÍŠA A SKVĚLÉ KLUZIŠTĚ
- prima kluků není nikdy dost - a
Ríša k nim určitě patří. Podaří se mu
vybudovat NEJ kluziště všech dob?
● HLEDEJ SKRYTÁ 

SLOVÍČKA
-  a hledáme pěkně všichni do-
hromady - máma, táta, děda i
babička. Co se to tu všechno
schovává?
● ČÍM BUDU AŽ BUDU 

VELKÁ/VELKÝ?
- leporela pro mrňousky se bu-
dou určitě líbit holčičkám i chla-
pečkům…
● Miloš Kratochvíl: 

HODINA SMÍCHU
- smíchu není nikdy dost. A tyh-
le veselé básničky vás rozesmějí
na sto procent.
● Jiří Havel: 

JEŽEK V KALHOTÁCH
- malované čtení  potěší  všechny
"maláčky"…
● Ivona  Březinová: 

LENTILKA PRO DĚDU EDU
- vyprávění o věrných kamará-
dech - malém Honzíkovi a jeho
nemocném dědečkovi Edovi

PŘÍBĚHY PRO VŠECHNY
- NÁCTILETÉ
● Thomas Brezina: 

DRAČÍ SRDCE - ÚTOK 
KAMENNÝCH RYTÍŘŮ

- další díl tvého souboje se zá-
hadným nepřítelem. Opět ti po-
může kouzelný meč…(fantasy)
● Thomas Brezina: 

KLUB ZÁHAD - DÉMON 
TICHA

- ve školní zahradě panuje ticho
jako v hrobě. Může za to démon
ticha? (fantasy)
● Darren Shan: 

UPÍRŮV POMOCNÍK
- myslíte, že víte o upírech úplně
všechno? Že jste v bezpečí…?
(fantasy)

● Francesca Simonová: 
LUMPÁRNY DAREBÁKA 
DAVIDA

- veselé příhody nenapravitelné-
ho  roš�áka - tentokrát prodá
svého bráchu a ještě se přitom
stihne  zbavit vší…
● Iveta Lažanská: 

PONÍK TEREZKA A TŘI 
  VERONIKY

- kdo z vás by si nepřál mít svého
vlastního poníka? Tři Veroniky to
štěstí mají. A poník Terezka to
s nimi  někdy nemá opravdu vů-
bec lehké…
● Thomas Brezina: 

NAŠE TOTÁLNĚ UJETÁ 
RODINKA

- další knížka pro všechny bezva

čarodějnice. Tentokrát budeme
všichni v televizi! To je přece
nádhera - nebo snad ne?
● Věra Řeháčková: 

MARY, TY JSI ALE 
MAZANÁ!
TY JSI ALE STRAŠPYTEL, 
MARY!

- desetiletá Mary má maminku
černošku, panický strach ze zví-
řat a kamaráda nemá taky žád-
ného. Jak k tomu všemu ještě
zvládne  nedobrovolné prázdni-
ny u prarodičů si přečtěte sami…
● Jacqueline Wilsonová: 

DIVNÝ DÁREK
- když od nich o Vánocích táta
odejde, má Mary co dělat, aby své
mladší sourozence rozveselila,

i když jí samotné je moc smutno.
Snaží se plnit tajná přání, ale po-
daří se vrátit zpátky domů tátu?
● Sandra Lanczová: 

MOJE DRUHÉ JÁ
-  dá se vůbec vyřešit trápení to-
ho druhého? V případě jednova-
ječných dvojčat by to snad neměl
být problém, ne? Hlavní hrdinka
téhle knížky si to myslí…

KNÍŽKY NAUČNÉ PRO
MENŠÍ I VĚTŠÍ VĚDÁTORY
● NĚMECKÁ DOGA
- co byste o ní měli vědět
● SVĚTOVÉ REKORDY
- fascinující informace o Zemi,
vesmíru, národech, zvířatech i
rostlinách

● POČÍTAČOVÁ GRAFIKA 
A ANIMACE

- jak na to snadno a rychle
● ROZUM POD LAVICÍ
- všechno, co v učebnicích nena-
jdeš 
● LETOPISY NARNIE
- ilustrovaný průvodce filmem
● ČESKÉ ŽENY
- a jejich zásluhy (někdy tolik o-
pomíjené)
● KOUZLA PRO DĚTI
- poj�te ohromit rodinu a kama-
rády svou kouzelnickou šikov-
ností….
● UČÍME SE STŘÍHAT 

A LEPIT
-  kutílek pro mladší děti  (a ne-
jen pro ně)
● MŮJ KŘEČEK A JÁ
-  vše o vašem malém kamarádo-
vi, aby se u vás cítil dobře a byl
zdravý

NOVÉ KNIHY V ODDĚLENÍ 
PRO DOSPĚLÉ ČTENÁŘE
● Strelka, Joseph P.: 

LITERATURA A POLITIKA
Pohledy z literárněvědné per-
spektivy představují soubor bri-
lantních studií, prozrazujících
mimořádnou vědeckou erudici a
reprezentujících polozapomenu-
tou humanistickou tradici, která
si nade vše cení lidské svobody.
● Gott III. Richard J.: 

CESTOVÁNÍ ČASEM 
V EINSTEINOVĚ VESMÍRU

Známý astrofyzik nás se svou no-
vou vzrušující teorií o počátku
vesmíru provází na cestě časem,
vycházející z říše vědeckofantas-
tické literatury a směřující do
království pravděpodobnosti.
● Weiss Karl: 

VÍKENDOVÝ VČELAŘ
Zevrubný a přitom zajímavý po-
hled do jedinečného a tajuplné-
ho života včel, maličkých zázrač-
ných bytostí, které pro přírodu i
člověka znamenají vskutku mno-
hem víc, než jsou jejich lahodné,
sladké a neskutečně zdravé pro-
dukty.
● Hubbard Ron L.: 

DIANETIKA
Moderní věda o duševním zdra-
ví. Dianetika odkrývá ve vašem
životě ten jediný zdroj bolesti,
neš�astnosti a pochyb sama o so-
bě - reaktivní mysl. A ukazuje
vám, jak se jí zbavit.

Knižní novinky v měsíci září
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Knihovnické střípky aneb 
Co slyšely zdi knihovny

Zdá se nám, že letošní prázdniny byly ještě kratší než ty předcho-
zí. Byly plné studených a temných, ale i horkých a prozářených
dnů, plné prázdninových zážitků. Knihovnickým kukátkem jsme
navštívili některé zajímavé akce a místa našeho regionu. Podívejte
se na ně.
V pondělí 7. srpna jsme se náramně pobavili u komedie W.
Shakespeara Sen noci svatojánské v podání divadelního souboru
DRÁMOTĚNKA, který vede naše kamarádka ze Základní umělecké
školy Kostelec nad Orlicí Ivuška Kašparová. S tímto putovním sou-
borem navštívila Doudleby nad Orlicí, Vrbici, Neratov, Vochtánku a
Rychnov nad Kněžnou. Možná se nám podaří toto nádherné diva-
delní představení zhlédnout i ve Vamberku. Už se na tom tiše pra-
cuje.
 V neděli 13. srpna jsme se Sdružením turistů města Vamberk a ve-
řejností navštívili chatu Vyhlídku, která slavila požehnaný věk
80 let. Od rána nebe nevěstilo nic dobrého. Černé bouřkové mraky
se na něm těžce povalovaly a stále hrozilo, že nad Vamberkem
budou lítat hromy a blesky. Po poledni se obloha jako zázrakem
proměnila, už se na ní pásli beránci a sluníčko hladilo krajinu svý-
mi teplými paprsky. Na Vyhlídce bylo krásně. Paní Jarešová poví-
dala o chatě samé pěkné věci a my jsme věděli, že její slova jsou
upřímná a vztah k tomuto místu je v jejím případě naprosto ne-
zištný a navěky věků.

 Z Vyhlídky jsme zamířili do Vrchní Orlice na výstavu, o které
píše na jiném místě Lenka Krejčová. Připadali jsme si tam jako v rá-
ji. Krásné zelené kopce, svěží horský vzduch, milí lidé - balzám na
bolavé duše poutníků. V kostele sv. Jana Nepomuckého zpívala
Dagmar Andrtová-Voňková. Přesto, že do kostela táhlo rozbitými
okny, přesto, že jsme seděli mezi puklými kamennými zdmi, přesto,
že na nás každou chvíli mohlo pršet děravou střechou, zážitek to
byl úžasný a neopakovatelný.
 V pátek 18. srpna jsme se Spolkem přátel historie Vamberecka je-
li  k Milanu Sedláčkovi na výstavu, kterou připravil k oslavám 650
let Záměle. Milanovi (i nám) se líbí původní název Zámělí, tak by-
chom ho rádi připomněli. Pohádkovou roubenku s číslem popisným
111 jsme našli lehce. Stojí blízko řeky, pod vzrostlým ořechem,
v místě plným zeleně - dovedete si představit tu idylku? V cha-
loupce byla zkušenou rukou milovníka dávných časů připravena
výstava starých řemesel, národních krojů, dobových fotografií, sta-
rožitného nábytku i zachovaných strojů. Vyjeli jsme prostě na výlet
s Panem Broučkem do minulých století. Chyběly snad jen škubán-
ky s mákem nebo kyselo a byli jsme v nich se vším všudy. Milan
nám ukázal, jak s jeho dědou vázali knihy, a pan Alois Mimra vzpo-
mínal, na co se všechny ty věci kolem  používaly. Škoda, že se nám
nedochovaly školy, které by starým řemeslům učily, i když ještě ne-
dávno tomu tak prý bylo.  Kolářský učeň, aby dostal výuční list,
musel sám vyrobit dřevěné kolo. Věřili byste tomu? 
 Blíží se volby do zastupitelstva města a zatímco někteří děkují ve-
dení města za podporu a projevy přízně, my k tomu nemáme důvod.  
 Krásný zbytek léta a blížící se podzim Vám přeje 

Anna Klecandrová.

● NOVÉ ORIGINÁLNÍ 
RUČNÍ PRÁCE

Nápadité dárky a milé drobnosti
pro hezký domov. Patchwork,
artyčokový patchwork, polštář-
ky, svíčky, mýdla, vyřezávání
ovoce a zeleniny….
● Parry-Jones Maria: 

PLETENÍ
Více než 250 tradičních i moder-
ních vzorů ve fotografiích a s ná-
zornými nákresy.
● Breedlove Greta: 

BYLINKOVÉ DOMÁCÍ 
LÁZNĚ

Přírodní osvěžující zábaly, masá-
že, ple�ové vody, masky, oleje
a peelingy.
● KUCHAŘSKÉ ČAROVÁNÍ 

PETRA STUPKY
Více než 250 receptů, stovky rad
a kuchařských fíglů pro vás při-
pravil kuchař Petr Stupka, zná-
mý z televizních a rozhlasových
pořadů.
● Pataky Július, 

žák Jiřího Janči: 
UČEBNICE REFLEXNÍ 
TERAPIE

Světový unikát. Uvolnění krční
páteře. Praktická reflexologie.
● Karesh William B.: 

LÉKAŘEM DIVOKÝCH 
ZVÍŘAT

Je nebezpečnější kapský buvol
nebo loupeživí celníci? Chytání
nepolapitelných orangutanů. S
baterkou v ruce tváří v tvář jagu-
árovi. Lze nasadit pralesnímu
slonovi obojek? Jak odebrat krev
metrákovému lachtanovi.
● Kaschel Norbert: 

ZAHRADNIČENÍ 
S MĚSÍCEM A PLANETAMI

Nejlepší zahradnické tipy pro
praxi.
● SLOVENSKO
Turistický průvodce.
● Halada Andrej: 

NA KOLE KŘÍŽEM 
KRÁŽEM PO ČECHÁCH

● Dočekal Boris:
PŘÍBĚHY ČESKÝCH 
ŠLECHTICŮ

Belcredi, Bubna, Colloredo-
Mansfelsová, Hildprandtovi,
Hrubí, Kálnoky, Kinští, Kolowrat,
Nádherný, Parish, Schwarzen-
berg, Sternberg, Stránský,
Wratislav.
● Lesný Ivan: 

DRUHÁ ZPRÁVA
O NEMOCECH SLAVNÝCH

Ježíš, Kleopatra, Korvín, Paga-
nini, Sandová, Verdi, Dostojev-
skij, Dvořák, Masaryk aj.
● Budinský Libor: 

Tragédie slavných
Touto knihou autor uzavírá čtyř-
dílný soubor příběhů o lidech,
kteří zemřeli nepřirozenou smrtí

a za života patřili mezi vyvolené.
● Hrušínský Rudolf, 

Ivo Sláma: 
  NA RYBÁCH S RUDOLFEM 

HRUŠÍNSKÝM
V knize si přečtete nejen o zná-
mém českém herci a jeho přáte-
lích, ale především o rybáři
Rudolfu Hrušínském. Dočtete se,
jak poznával tajemství skrytá
pod vodní hladinou (samozřej-
mě pod laskavým dohledem své-
ho otce Rudolfa Hrušínského) a
jak se učil rozumět rybám.
● Grygar Jiří: 

TRIALOG 
O MIMOZEMŠŤANECH

Je měsíc zmapován? Stopy po
těch druhých. Na Měsíci nikdy
nebyli? Měsíční atmosféra.
Otazníky kolem projektu Apolla.
Pozorování z kosmu. Viděli to i
Rusové. Rusové zkoumají UFO.
Objekty zcela reálné. Jsou v pá-
su planetek? Odkud přicházejí?
Mýtus, nebo realita?
● Pacner, Karel: 

KOSMIČTÍ ŠPIONI
Velký bratr nás sleduje z vesmíru.
● Pratchett, Terry: 

ÚŽASNÁ ZEMĚPLOCHA, 
OTEC PRASÁTEK

Nejlegračnější a nejpodivuhod-
nější fantasy v této i jakékoli jiné
galaxii.
● Branald Adolf: 

TICHÝ SPOLEČNÍK
Měl jsem výjimečné štěstí, že
jsem žil ve společenství lidí, kte-
ří svým způsobem přispívali k
vytváření ducha, stylu a koloritu
doby. Výjimečnost spočívala v
tom, že jsem jim byl o něco blíž
než ostatní. Jeden mi ilustroval
knížky, s druhým jsme psali scé-
náře, třetímu jsem dělal redak-
tora, čtvrtý se se mnou narodil
za Rakouska a měl rád operety,
s pátým jsme si vyměňovali ženy
a obdivovali Douglase, Fair-
bankse, s šestým - Však se s nimi
setkáte sami, postupně, jak bu-
dou přicházet…
● Němcová Petra: 

VŽDY S LÁSKOU, PETRA
Před odjezdem z Čchiengmaj
jsme se Simonem navštívili je-
den podivuhodný chrám, kde
mniši rozdávají látkové náram-
ky. Náramek chrání svého nosi-
tele a jakmile si ho necháte uvá-
zat, musíte honosit, dokud sám
nespadne. Ženám se náramek
uvazuje na levou ruku a mužům
na pravou, ale z nějaké důvodu
nám ho oběma uvázali na pra-
vou. Když jsme se vrátili do ho-
telu, Simon prohlásil, že si ho
přendá na levou ruku. "Neměl
bys ho sundávat. Neměl by se
přestat dotýkat kůže."

Foto: Lenka Krejčová
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MATEŘSKÁ ŠKOLA TYRŠOVA

Zprávičky z naší školičky
Každý školní rok přináší něja-

kou změnu.Přicházejí nové děti,
mění se kolegyně na odděleních,
zkoušíme neznámé aktivity.
Letošní školní rok však přinesl
změnu zásadní - k 31.8. 2006
odešla do důchodu naše paní ře-
ditelka Jitka Mixová. S tímto
faktem se nevyrovnáváme právě
lehce. Paní Mixová byla totiž
Paní ředitelka. V práci vždy klid-
ná, vyrovnaná, s přehledem řeši-
la všechny problémy, které na ni
každý den čekaly.

Na prvním místě u ní byly vždy
děti, měla k nim úžasný vztah.
Nikdy jsme ji nezažily, aby byla
nervózní či na ně dokonce křiče-
la. Děti ji za to milovaly.
Kdykoliv se objevila na odděle-
ních či v jídelně, okamžitě ji
"obsypaly" a ona si pro každého
z nich našla chvilku na popoví-
dání, pohlazení nebo pomazlení.

Ani k nám dospělým se necho-
vala jako "šéf" a vlastně zaměst-
navatel povýšenecky. I když byla
ve svých požadavcích na naši
práci náročná a důsledná, zůstá-

vala vždy lidská. Mohly jsme se
na ni kdykoliv obrátit a to nejen
s problémy pracovními, ale i

soukromými a pokaždé se nám
snažila pomoci. Díky tomuto
svému přístupu se jí podařilo vy-
tvořit atmosféru důvěry a poho-
dy, což se samozřejmě odrazilo i

na pracovním nasazení celého
kolektivu. Za rodiče se vyjadřo-
vat nemůžeme, ale domníváme

se, že i někteří z nich vděčí její
vstřícnosti za mnohé.

Zkrátka, paní ředitelka Mixová
nastavila la�ku velmi vysoko -
profesně i lidsky. Nově nastupu-

jící paní ředitelka to určitě nebu-
de mít lehké a to nejen z důvodu
sloučení obou mateřských škol
pod jedno vedení. Pokud však
i u ní budou na prvním místě po-
třeby dětí a kladné mezilidské
vztahy, najde v našem kolektivu
podporu. Myslíme si, že je to i
přáním paní ředitelky Mixové -
aby školka zůstala místem, kde
by se všichni, rodiče, učitelky, ale
hlavně děti, cítili dobře a proží-
vali pohodové dny.

S paní ředitelkou jsme se již
"soukromo-oficiálně" rozloučily
a každá jsme ji přednesla své
přání. Tak jen dodatečně:
Milá paní ředitelko Mixová, pře-
jeme Vám v tom opravdu zaslou-
ženém odpočinku hlavně hodně
zdraví, pohodu, spokojenost a
klid. Za svou profesní drahou se
můžete ohlížet se zadostiučině-
ním. Doufáme, že vše dobré, co
jste kdy pro kohokoliv udělala,
se vám bude nyní vracet a Vy že
se budete vracet k nám, na
"svou" mateřskou školu.

Kolektiv MŠ Tyršova

Dovolily jsme si uveřejnit fotografii paní ředitelky Mixové z loňských
Vánoc.Je na ni tak, jak ji většinou známe - usměvavá mezi svými
"maláčky" společně s paní učitelkou Helenkou Dvořákovou.    
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Poděkování
V dnešní době si lidé všímají více toho špatného než dobrého, zvy-

kem je více kritizovat, než někomu poděkovat. Ráda bych toto, ales-
poň z části, napravila a poděkovala panu starostovi ing. J. Mazúchovi
a členům Rady města za podporu Krajkářské školy. Díky nim zůstává
škola zachována jako samostatný objekt a může dále udržovat a pře-
dávat tradici paličkované krajky, jak dětem tak dospělým kurzistkám,
pod vedením odborných učitelek. Bez podpory města by měla škola,
v dnešní tak komerční době, jen malé šance na přežití.

Něco zrušit, to je velice jednoduché, ale něco znovu obnovit, to je
daleko těžší. Vždy� to, jak dokážeme naložit s odkazem našich před-
ků, je vizitka vyspělé společnosti. Velký dík si také zaslouží učitelky,
které kdy ve škole působily a zaručovaly kvalitní výuku, jak po
stránce odborné tak estetické.

Za všechny bych ráda poděkovala paní učitelce Anežce Bartákové,
jež vedla úspěšně školu celých 30 let a s níž jsem měla tu čest vést
výuku 8 roků. Dokázala nás "mladší" vždy pochopit, podpořit a pře-
dat své bohaté zkušenosti s paličkovanou krajkou.

Velkou zásluhu o chod Krajkářské školy v posledních 7 letech, a
další udržení její vysoké uměleckořemeslné kvality má i paní učitel-
ka Miroslava Šustrová, která také dokázala školu podpořit a obhájit
její zájmy.

A poslední poděkování dětem, ženám a všem, kteří školu podpo-
rují a věří v její pevné místo ve Vamberku.               Jana Langová

Doplňující skutečnosti
o Krajkářské škole 

ve Vamberku k neúplnému
článku paní Evy Švecové
"Kam kráčíš, domečku?"
(Vamberecký Zpravodaj červenec - srpen 2006)

"Krajský úřad přihlíží k vykázané činnosti pouze v oblasti zapo-
jených dětí." Konec citátu. Stát přes krajský úřad nepřispívá
finančními prostředky na organizované vzdělávací aktivity dospě-
lých ve střediscích volného času.  Ani pětadvacetiletých studen-
tek, ani pracujících žen a už vůbec ne penzistek, které vlastně
státu odevzdaly celoživotní práci a odvedly daně. Ženám, jež
chtějí žít plnohodnotný život, dále se vzdělávat a rozvíjet.
Krajkářskou školu ve Vamberku takové ženy navštěvují,  proto se
jen těžko může slučovat s organizací domu dětí a mládeže.
Výuku dospělých žákyň muselo tedy Město Vamberk dotovat.

Počet dospělých žákyň v Krajkářské škole ve Vamberku činil v
uplynulém školním roce od začátku září 2005 do konce června
2006 v prvním pololetí 62 a ve druhém 66 žen. Se 48 dětmi se
tedy v učebnách školy týdně vystřídalo 110 - 114 pravidelně do-
cházejících žákyň (některé ženy navštěvovaly i dva kurzy, což
není započteno). Výuka paličkované krajky na odborné profesio-
nální úrovni probíhá ve dvanácti tříhodinových celcích, to je 36
odučených hodin týdně. Je tedy nutné brát žákyně Krajkářské
školy - dívky, slečny, ženy i penzistky jako celek. S ohledem na
věk děvčat, kdy je důležitá motorika rukou a trpělivost, nemůže-
me do výuky zařazovat holčičky z mateřské školky ani prvních
dvou tříd základní školy. Ručně paličkované krajky starších dětí
získávají četná vysoká ocenění v soutěžích a krajky vytvořené do-
spělými žákyněmi zase uznání a obdiv na mnoha výstavách.
Dělají čest jménu Krajkářské školy a skvělou propagaci městu
Vamberku. Spoluprací a smlouvou s Vyšší odbornou a Střední
uměleckou školou textilních řemesel v Praze vychováváme pro-
fesionální krajkářky, které, po absolvování osnovy, cvičných a zá-
věrečných prací, získávají osvědčení, na jehož základě vystavuje
živnostenský úřad oprávnění k podnikání.

"Pracovnice" Krajkářské školy jsou středoškolsky odborně
vzdělané učitelky - výtvarnice - profesionálky. Jak umělecky (stu-
diem dějin výtvarné kultury), tak výtvarně (mnoha hodinami
odborného, návrhového, ornamentálního i figurálního kreslení
s technickou dokumentací) a řemeslně (nejen odbornou techno-
logií materiálů, ale hlavně prakticky: paličkovanou a šitou kraj-
kou, výšivkou a tkaním) na Vyšší odborné a Střední umělecké
škole textilních řemesel v Praze. Následně třísemestrovým do-
plňkovým pedagogickým studiem na Vysoké škole pedagogické
v Hradci Králové se závěrečnými zkouškami z pedagogiky, psy-
chologie a didaktiky odborného výcviku. 

Mzdu jedné ze dvou učitelek bylo nuceno platit Město Vamberk
a druhé doplácelo na odučené hodiny s dospělými žákyněmi, jak
již bylo řečeno, krajský úřad nepřispíval ze státních prostředků.

V České republice i ve světě je město Vamberk již nejméně pět
století neodmyslitelně spjato s ručně paličkovanou krajkou.
Krajkářská škola v roce 1889 byla jako První česká odborná kraj-
kářská škola založena právě ve Vamberku, ve městě s bohatou
krajkářskou historií. A získala si věhlas doma i v zahraničí. V dneš-
ní době je Krajkářská škola z Vamberka zvána nejen k výstavám,
ale často i k velkým mezinárodním festivalům ve světě (některou
účast musíme bohužel i odmítnout ). A letos na jaře jsme měli
tu čest být na evropském setkání krajkářských škol, ba co víc, stát
u zrodu asociace, sdružující evropské krajkářské školy. 

Vzhledem k dlouhé a bohaté tradici a díky pochopení vedení
města může Krajkářská škola úspěšně vzdělávat, reprezentovat
a předávat svůj odkaz v oblasti umělecké a výtvarné.

Mirka Šustrová

Na Mezinárodním setkání kraj-
kářek ve Vamberku ani v letošním
roce nemohly chybět paličkářky
ze slovenských Košic. Tentokrát i
vystavovaly za svůj Klub frivolit-
kované krajky, což poutalo velkou
pozornost. A Košičanky techniku
frivolitek s velikou ochotou před-
váděly, ba i vyučovaly. A v prvním
červencovém týdnu již tradičně
zdokonalovaly umění ručního pa-
ličkování v Krajkářské škole ve
Vamberku. Jsou vždy velmi nadše-
nými a pozornými žákyněmi, se
snahou naučit se co nejvíce pro ně
nových vzorů, získat další poznat-
ky a způsob jejich užití v praxi.
Dvanáct pilných žen doprovázeli
dva muži ( manželé dvou  dam),
kteří zároveň tvoří jejich "fanklub"

a to přímo " doživotní"  předseda
a místopředseda. Úžasně své kraj-
kářky podporují a povzbuzují v je-
jich oblíbené činnosti. Užijí si při-
tom mnoho legrace, takže výuka
náročných a složitých krajek byla
kořeněna humorem, příjemnou
atmosférou a milým prostředím
výstavy ve škole. Kterou, jak po-
tvrdily všechny Slovenky, mohly
neustále vstřebávat. Je to parta
báječných lidí, jež spojuje nejen
stejný koníček - "čipka", a� už pa-
ličkovaná nebo frivolitkovaná, ale
i nádherné přátelství. Bylo mi s ni-
mi velice dobře. A slovenské kraj-
kářky jsou prý zase moc rády ve
Vamberku, oblíbily si naše město a
příští rok se znovu těší na setkání.  

Mirka Šustrová

Košické paličkárky opět 
v Krajkářské škole Vamberk
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NOVĚ OTEVŘENÁ AUTOOPRAVNA 

START - Tomáš Petrášek
Bývalý areál Masny - horní závod

Provádíme:
◆◆ opravy všech vozů - osobních, dodávkových  

i nákladních - převážně IVECO
◆◆ generální opravy motorů, převodovek a rozvodovek

◆◆   opravy vstřikovacích čerpadel 
a kompletní servis DIESEL motoru

◆◆ příprava na STK 
◆◆ výměna olejů Q8

Telefon: 731 416 312
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● 8. září v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Zahájení.
Vstupné 30 Kč.

● 15. září v 19.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
Vstupné 30 Kč.

● 22. září v 18.30 hodin 
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ-
HO CHOVÁNÍ. Vstupné 30 Kč.

● 23. září 9.00 - 17.00 hod.

SVATOVÁCLAVSKÝ 
JARMARK
KULTURNÍ PROGRAM:
9.00 - 12.30 
STARÁ VESTA
ŽELEZNÝ ZEKON
13.00 - 17.00
NEŠLAPETO
PŘEKVAPENÍ PRO DOSPĚLÉ

PŘEKVAPENÍ PRO DĚTI
STÁNKOVÝ PRODEJ -
OBČERSTVENÍ - ATRAKCE

● 26. září v 8.30 a v 10.00 h.
POHÁDKY FERDY MRAVENCE
Herec pohádkář Jan Havel vy-
práví, hraje a zpívá veselé příbě-
hy ze Sekorových pohádkových
knih. Vstupné 20 Kč.

● 27. září v 19.00 hodin
kostel sv. Prokopa   
VARHANNÍ KONCERT
Účinkují: Petr Hostinský - varha-
ny, Radka Hudečková - soprán

● 29. září v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Prodloužená.
Vstupné 30 Kč.

● 6. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Vstupné 30 Kč.

telefon: 494 541 484, e-mail: mestsky.klub@vamberk.cz
www.vamberk-city.cz

PROGRAM ZÁŘÍ - ŘÍJEN 2006
Vážení diváci, 
chtěla bych Vás přivítat v no-

vé divadelní sezóně, pozvat Vás
na hry, které jsme pro Vás pečli-
vě vybírali a popřát Vám krásné
zážitky.  

● 4. října v 19.30 hodin
KDYŽ TY, TAK JÁ TAKY, 
MILÁČKU! 
/Marc Camoletti/
DIVADELNÍ SPOLEČNOST 
HÁTA
Komedie jednoho z nejúspěšněj-
ších francouzských autorů sou-
časnosti pojednává o dvojici
manželů, která spolu žije  řádku
let a pomalu jí hrozí nuda.
Rozhodnou se, že si zpestří život
nevěrou. Jsou končiny, kde v
těchto chvílích hrozí    krveproli-
tí, rozvody nebo alespoň kravál.
My jsme však v Paříži a náš pří-
běh napsal pan Camoletti, který
z banálních situací spřádá hry,
které šumí jako šampaňské. Hry,
které překvapují. Hry, které baví.
Hrají: Ivana Andrlová/Lucie
Zedníčková, Vladislav Beneš/
Marcel Vašinka, Milena Dvor-
ská/ Ludmila Molínová, Lucie
Benešová/Olga Želenská, Zbyšek
Pantůček/Petr Pospíchal, Adéla
Gondíková/ Veronika Jeníková/
Jana Zenáhlíková, Petr Gelnar/
Martin Sobotka.

● 25. října v 19.30 hodin
ČTYŘI POKOJE 
DO ZAHRADY 
/Pierre Barillet 
a Jean-Pierre Grédy/
Komedie o čtyřech dějstvích.
Čtyři podoby lásky, čtyři pohledy
do světa zamilovaných, podvá-
dějících i podváděných. O lásce
laskavé, vášnivé, vražedné, pře-
kvapivé a překvapující s detek-
tivní zápletkou. Moudří lidé tvr-
dí, a snad je to pravda, že náro-
dy žijící blíž k moři pod horou-
cím vlivem slunečních paprsků,
mají více temperamentu. Že jim
slunce rozpaluje krev. Že jejich
vášně jsou bouřlivé a překvapují-

cí. Obyvatelé naší vlídné, trochu
podmračené a krásné země jsou
zasmušilejší a uvážlivě měří svo-
je vzněty. Vzájemné střety těchto
vlastností samozřejmě přinášejí
mnoho humoru. Takže francouz-
ská hra a výborní čeští herci sli-
bují duchaplnou a svěží zábavu.
Co si přát víc?!
Hrají: Pavlína Filipovská, Jan
Kačer, Jan Révai, Jana Brejcho-
vá, Dana Morávková, Jiří
Ptáčník, Adéla Kačerová. 

● ?. listopadu v 19.30 ho-
din
KACHNA 
NA POMERANČÍCH 
/William Douglas Home/ 
Tato hra nepatří k bláznivým
komediím o manželské nevěře,
ale s humorem řeší vážnou situ-
aci, ve které se může ocitnout
kdokoli z nás. Svižná bystrá ko-
medie pro čtyři herce se spous-
tou suchého britského humoru
v podání výborných herců slibu-
je duchaplnou zábavu.
Hrají: Martin Stropnický, Vero-
nika Žilková, Jan Š�astný/
Michal Pešek, Klára Jandová/
Agáta Hanychová.

● 13. prosince v 19.30 ho-
din
VÁNOČNÍ KONCERT 
ORCHESTRU 
VÁCLAVA HYBŠE
Koledy a vánoční písně v kompo-
novaném programu Orchestru
Václava Hybše s hlavním hos-
tem, vynikajícím filmovým  a di-
vadelním hercem, zpěvákem,
Ladislavem Županičem. 
Dále učinkují: Markéta Vítková,
kterou jste již měli možnost po-
znat v jednom z minulých vá-
nočních koncertů, Irena Kousa-
lová, zpěvačka, která vystupuje
v muzikálech, Jan Šmikmátor,
zpěvák s mimořádným hudeb-
ním a swingovým cítěním a
Ivana Dohnalová, hráčka na ne-
obvyklý nádherný nástroj - har-
fu.         Zdeňka Freivaldová

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ
- PODZIM 2006

Zpráva 
z výstavy 
tvořivosti

Ve dnech 12.8 - 13.8 v kostelu sv. Jana
Nepomuckého a v chalupě u Píšových na Vrchní
Orlici se konal druhý ročník "výstavy tvořivosti",
který zorganizovala společnost neprofesionál-
ních výtvarníků "Mezi horami". K vidění byly umě-
lecké koláže (Jan Píša), fotografie (Petr
Zámečník, Lenka Krejčová, Zdeněk Fabiánek a ji-
ní), básně (Jan Píša, Vlasta Šibíková) a další
techniky. Vstupné bylo dobrovolné a výtěžek
z akce půjde na opravu kostela.

Všichni návštěvníci i vystavovatelé se shodli,
že se výstava povedla a byla úspěšnější než prv-
ní ročník.                                 Lenka Krejčová
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KAMENICTVÍ
● kompletní zhotovení pomníků 
z přírodního kamene a terasa

● opravy a úpravy pomníků
● moderní tvary pomníků

● urnové pomníky za výhodné ceny
● nejlevnější světlá i tmavá žula

RAŠKA RUDOLF, 561 14 ČESKÉ LIBCHAVY
Tel. 465 582 130, 603 281 830, 603 281 831

MUDr. Dagmar Kašparová
PRAKTICKÝ ZUBNÍ LÉKAŘ

Voříškova 169, 517 54  Vamberk

UPOZORŇUJE NA ZMĚNU TELEFONNÍHO ČÍSLA:

602 514 715

PÿIJMEME PRO PRODEJNU POTRAVIN 

prodavaËky, vedoucÌ prodejny 
a z·stupce vedoucÌho.

PracoviötÏ Kostelec nad OrlicÌ. 

Telefon: 724 582 800

KALENDÁŘ TURISTICKÝCH 
VÝLETŮ V ROCE 2006

ŘÍJEN
● sobota 7. 10. - Jeskyně Na Pomezí - Žulová - V + P
Mapa: č. 54. Prův. F + B
Trasa: P - 1. trasa 1 km: Ze stanice ČD Lipová Lázně - jeskyně Na Pomezí.
V - z této stanice popojedeme dále ve 13.37 do stanice Žulová.
P - 2. trasa 3 km: Žulová - Boží hora a zpět.
Poznámka: Ze stanice Žulová by byla možná trasa 11 km k vodopádům
Stříbrného potoka nebo trasa 8 km na hrad Kaltenštejn. Tyto delší tra-
sy však není možné stihnout z důvodu vlakového spojení zpět domů.
Odjezd: V - z Vbk 5.24, V - ze Žulové v 15.09 nebo v 16.07.

Společenská kronika

● Děkuji všem, kteří se přišli rozloučit s mým manželem panem
VLADIMÍREM ČERMÁKEM, za projevy účasti a květinové dary.

Jana Čermáková a děti s rodinami

● Dne 24. srpna tomu bylo neuvěřitelných deset
let, co nás navždy opustil otec, dědeček a pradě-
deček pan JOSEF ČERNÝ z Vamberka. Kdo jste
jej znali, věnujte mu společně s námi tichou vzpo-
mínku.

Syn Josef a dcera Marta s rodinami

● Dne 11. září 2006 oslaví pan STANISLAV JÁNSKÝ 85 let.
Pevné zdraví a hodně pěkných chvilek s křížovkami přejí 

dcery s rodinami.

Ve spolupráci s firmou Computer Help a Ministerstvem informatiky ČR
pořádá  Základní škola ve Vamberku dotované kurzy:

Kurzy jsou dvouhodinové, účastník hradí 100,- Kč za kurz, který si vy-
bere. Obdrží tištěnou příručku a CD s výukovým kurzem. Kurzy jsou
vhodné pro širokou veřejnost i pro seniory. Máte možnost naučit se to,
co už Vaše děti a vnoučata umí. 

Termíny:
● Jak na počítač 1) 11. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.

2) 12. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.
● Texty v počítači 1) 18. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.

2) 19. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.
●● Internet a e-mail 1) 25. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.

2) 26. 10. 2006  16.00 - 18.00 hod.
● Sám sobě úředníkem 1) 1. 11. 2006  16.00 - 18.00 hod.

2) 2. 11. 2006  16.00 - 18.00 hod.

A jak se přihlásit?
1) 1) na telefonním čísle: 494 541 324 (ZŠ) 
2) e-mail: zastupce@zsvamberk.cz nebo www.zsvamberk.cz
3) na zelené lince: 800 800 028 v době 8.00 - 17.00 hod. (volání zdarma)
4) pomocí on-line formuláře na stránkách 

http://nppg.computerhelp.cz

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

MUZEUM KRAJKY VAMBERK VÁS ZVE NA VÝSTAVU

FOTOGRAFIE
STARÉHO

VAMBERKA
VÝBĚR Z FOTODOKUMENTACE

VAMBERECKÉHO MUZEA

Výstava je otevřena od 2.9. do 29.10. 2006
denně mimo pondělí od 9 - 12 a 13 - 17 hodin

a v říjnu od 9 - 12 a 13 - 16 hodin
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Do naší základní školy se
občas vracejí bývalí žáci.
Projdou se po chodbách,
povídají s učiteli, kteří je učili,
zavzpomínají. Jsou to vždy milá
setkání, při kterých se dozvíme,
jak se daří na střední či vysoké
škole nebo i v osobním životě.
Řada žáků je velmi úspěšná
a patří mezi ně i Martin
Novotný. Ten ze 6. třídy odešel
za svým snem - fotbalem, ale
vždy se hlásil ke svým vambe-
reckým kořenům. Požádali
jsme ho, aby nám povyprávěl o
tom, jak se mu podařilo dostat
se do fotbalové reprezentace.

Jmenuji se Martin Novotný. Mým největším životním koníčkem je fot-
bal. V sedmi letech mi nabídl bývalý trenér Baníku Vamberk pan
Konečný, zda nechci hrát fotbal za ZŠ Vamberk. Zkusil jsem to, a tím
všechno začalo. Po roce v oddíle TJ Vamberk si mne povšimli trenéři
z rychnovského klubu. Hrál jsem za elévy a stal jsem se nejlepším střel-
cem. Byl jsem posunut do mužstva o rok starších žáků. Hrál jsem ligu.

Ovšem jeden ze zásadních zlomů mého života měl teprve přijít.
Zúčastnil jsem se i mnoha halových turnajů. Vyhlédli si mne trenéři RM-
SK Cidliny - ligového klubu. Odešel jsem z Rychnova do Cidliny na ho-
stování.V jedenácti letech jsem se rozloučil s rodinným životem a začala
má cesta za vysněným cílem - stát se reprezentantem České republiky.

To jsem však netušil, jak dlouhá a krkolomná cesta mne čeká. Dva
roky jsem bydlel na internátě v Hlušicích a navštěvoval školu v Novém
Bydžově. Dostal jsem se do rukou výborných trenérů a můj fotbalový
život nabral spád. Tréninky, fotbalová utkání, fotbalové turnaje, škola a
stále dokola, to je život fotbalisty.

V této době jsem se zúčastnil mezinárodního turnaje v Chorvatsku
a dvakrát v Itálii, odkud jsem si přivezl za svůj výkon vítězný pohár.
V době hostování v RSMK Cidlina jsem byl také účastníkem
Mistrovství republiky v Nymburce. Má cesta, na které byla spousta
dřiny a odříkání, pokračovala dál. V polovině 8. ročníku ZŠ se usku-
tečnil můj přestup do klubu FK Teplice. Opět jsem hrál ligu s o rok
staršími kluky.

Díky fotbalu v tomto klubu jsem se dostal na šampionát šestnácti
evropských zemí, který se konal v Paříži a který jsme vyhráli. Stal jsem
se extraligovým hráčem. V 9. ročníku ZŠ jsem se, jako mnozí jiní, mu-
sel rozhodnout, jak dál. Vzhledem k tomu, že ze strany teplického klu-
bu nebyly splněny mé požadavky a jejich nekorektní jednání vůči mé
osobě pokračovalo, rozhodl jsem se z tohoto klubu odejít, což nikdo
z funkcionářů nepředpokládal.

Už v době hostování v FK Teplice jsem byl v hledáčku reprezentač-
ního trenéra. Vrátil jsem se domů a začal jsem chodit na Střední prů-
myslovou školu v Rychnově nad Kněžnou. Každý den jsem po škole
jezdil na tréninky do Hradce Králové. Mnozí říkali, že je to cesta zpát-
ky. Ale já jsem byl přesvědčený, že tomu tak není. Trénoval jsem tím
více a moje touha po dosažení cíle byla stále větší.

Po půl roce v Hradci Králové mne trenéři zařadili do základní sesta-
vy extraligového ročníku 1989. Stal jsem se nejmladším extraligovým
hráčem. Na jaře letošního roku jsem byl nominován do Reprezentace
české republiky a odehrál dvě vítězná utkání proti Slovensku. Splnil se
mi sen. Z "malé vesnice" do velkého světa fotbalu. Za mým úspěchem
stojí nejen vrozený talent, ale především roky odříkání a dřiny. Všichni
vidí jen slávu, ale kdo to neprožil, neví, jaké morální vlastnosti musí mít
sportovec, aby dosáhl úspěchu.

Na závěr děkuji všem trenérům, kteří mi ukázali správnou cestu k fotba-
lu. Dále týmu lidí, kteří mi odmala věřili a podporovali mne - mým rodičům.

Za veškerou péči děkuji v době mého hostování v Teplicích babič-
ce, dědovi, tetě a strejdovi, kteří se o mne co možná nejlépe starali.
Mým cílem je nadále zlepšovat své sportovní výkony a stát se platným
reprezentantem ČR i v dalších letech.                        Martin Novotný

datum den hod sport kategorie domácí hosté hřiště
09 září sobota 13:30 fotbal žáci Vamberk Solnice Vamberk
09 září sobota 17:00 fotbal muži A Vamberk Hronov Vamberk
10 září neděle 10:30 fotbal muži Vamberk AMFORA fotbal
10 září neděle 13:30 fotbal muži Vamberk Bohdíkov fotbal
15 září pátek 16:30 volejbal muži Peklo Čestice Peklo
16 září sobota 14:45 fotbal dorost Vamberk Rychnov n Kn Vamberk
17 září neděle 09:00 fotbal přípravka Vamberk Kost,Čermá Vamberk
22 září pátek 16:30 volejbal muži Peklo Albrechtice Peklo
23 září sobota 09:00 volejbal muži Vamberk Borohrádek za halou
23 září sobota 09.00 st.tenis muži Vamberk Slavie HK hala
23 září sobota 14.00 st.tenis muži Vamberk Jaroměř hala
24 září neděle 13:00 fotbal žáci Vamberk České Mez. Vamberk
24 září neděle 16:30 fotbal muži A Vamberk Kratinohy Vamberk
29 září pátek 16:30 volejbal muži Vamberk Peklo za halou
30 září sobota 11:00 volejbal ženy Záměl Přerov hala
30 září sobota 15:00 volejbal ženy Záměl Přerov hala
30 září sobota st.tenis muži Lhoty u Potšt. Vamberk Lhoty u P.
30 září sobota 14:15 fotbal dorost Vamberk Solnice Vamberk
01 říjen neděle 16:00 fotbal muži B Vamberk Rokytnice Vamberk
07 říjen sobota 09:00 fotbal přípravka Vamberk Přepychy Vamberk
07 říjen sobota 10:00 volejbal ženy Frýdek Místek Záměl Fr. Místek
07 říjen sobota 14:00 volejbal ženy Frýdek Místek Záměl Fr. Místek
07 říjen sobota 11:00 volejbal muži Hronov Vamberk Hronov
07 říjen sobota 15:00 volejbal muži Hronov Vamberk Hronov
07 říjen sobota basket dorost Jičín Vamberk Jičín
08 říjen neděle 10:00 volejbal juniorky Vamberk Trutnov hala
08 říjen neděle 12:30 fotbal žáci Vamberk Rozkoš Vamberk
08 říjen neděle 16:00 fotbal muži A Vamberk Černíkovice Vamberk
14 říjen sobota 09:00 fotbal přípravka Vamberk Týniště Vamberk
14 říjen sobota 11:00 volejbal ženy Záměl Šlapanice hala
14 říjen sobota 15:00 volejbal ženy Záměl Šlapanice hala
14 říjen sobota 09:00 volejbal muži Vamberk A Jaroměř hala
14 říjen sobota 13:00 volejbal muži Vamberk A Jaroměř hala
14 říjen sobota 13:45 fotbal dorost Vamberk Jaroměř Vamberk
15 říjen neděle 16:00 fotbal muži B Vamberk Javornice Vamberk
21 říjen sobota 10:00 volejbal ženy Křenovice Záměl Křenovice
21 říjen sobota 14:00 volejbal ženy Křenovice Záměl Křenovice
21 říjen sobota 11:00 volejbal muži Č.Kostelec Vamberk Č.Kostelec
21 říjen sobota 15:00 volejbal muži Č.Kostelec Vamberk Č.Kostelec
21 říjen sobota 09:00 basket dorost Vamberk Choceň hala
21 říjen sobota 11:00 basket dorost Vamberk Choceň hala
21 říjen sobota 09.00 st.tenis muži Broumov Vamberk Broumov
21 říjen sobota 14.00 st.tenis muži N. Město B Vamberk N.Město B
22 říjen neděle 10:00 volejbal juniorky Vamberk Dvůr Král. hala
22 říjen neděle 13:00 volejbal juniorky Vamberk Dvůr Král. hala
22 říjen neděle 12:00 fotbal žáci Vamberk Náchod Vamberk
22 říjen neděle 15:30 fotbal muži A Vamberk Opočno Vamberk
28 říjen sobota 09:00 volejbal muži Vamberk A Slavie HK hala
28 říjen sobota 13:00 volejbal muži Vamberk A Slavie HK hala
28 říjen sobota 13:15 fotbal dorost Vamberk Lhota p.Libč Vamberk
29 říjen neděle 14:30 fotbal muži B Vamberk Lípa Vamberk
04 listopad sobota 11:00 volejbal ženy Záměl Svitavy hala
04 listopad sobota 15:00 volejbal ženy Záměl Svitavy hala
04 listopad sobota 09:00 volejbal muži Vamberk A Dvůr.Král. hala
04 listopad sobota 13:00 volejbal muži Vamberk A Dvůr Král. hala
04 listopad sobota basket dorost H. Městec Vamberk H.Městec
04 listopad sobota 13:15 fotbal dorost Vamberk Stěžery Vamberk
05 listopad neděle 14:00 fotbal muži B Vamberk Opočno Vamberk
11 listopad sobota 11:00 volejbal ženy Záměl Litovel hala
11 listopad sobota 15:00 volejbal ženy Záměl Litovel hala
11 listopad sobota 09:00 volejbal muži Vamberk A Náchod hala
11 listopad sobota 13:00 volejbal muži Vamberk A Náchod hala
11 listopad sobota 19:00 basket muži vamberk Nová Paka hala
11 listopad sobota basket muži vamberk Hořice hala
12 listopad neděle 09.00 st.tenis muži Vamberk Libchyně hala
12 listopad neděle 14.00 st.tenis muži Vamberk Bohuslavice hala
18 listopad sobota 09:00 basket dorost Vamberk Žamberk hala
18 listopad sobota 11:00 basket dorost Vamberk Žamberk hala
25 listopad sobota 10:00 volejbal ženy Ostrava Záměl Ostrava
25 listopad sobota 14:00 volejbal ženy Ostrava Záměl Ostrava
25 listopad sobota 10:00 volejbal muži Malšovice Vamberk Malšovice
25 listopad sobota 13:00 volejbal muži Malšovice Vamberk Malšovice
25 listopad sobota 19:00 basket muži vamberk Týniště hala
25 listopad sobota 09.00 st.tenis muži Vamberk Sokol HK hala
25 listopad sobota 14.00 st.tenis muži Vamberk KPST HK hala
26 listopad neděle 10:00 basket muži vamberk Nový Bydžov hala
26 listopad neděle 10:00 volejbal juniorky Vamberk Jičín hala
26 listopad neděle 10:00 volejbal juniorky Vamberk Jičín hala
02 prosinec sobota 11:00 volejbal ženy Záměl Č.Třebová hala
02 prosinec sobota 15:00 volejbal ženy Záměl Č.Třebová hala
02 prosinec sobota 09:00 volejbal muži Vamberk A Jánské Lázně hala
02 prosinec sobota 13:00 volejbal muži Vamberk A Jánské Lázně hala
02 prosinec sobota basket dorost Rychnov Vamberk Rychnov
02 prosinec sobota 09.00 st.tenis muži Kostelec C Vamberk Kostelec C
02 prosinec sobota 14.00 st.tenis muži Voděrady B Vamberk Voděrady B
09 prosinec sobota 10:00 volejbal ženy Kylešovice Záměl Kylešovice
09 prosinec sobota 14:00 volejbal ženy Kylešovice Záměl Kylešovice
09 prosinec sobota 10:00 volejbal muži Černčice Vamberk Černčice
09 prosinec sobota 13:00 volejbal muži Černčice Vamberk Černčice
09 prosinec sobota 17:00 basket muži vamberk Náchod hala
16 prosinec sobota 09:00 basket dorost Vamberk Trutnov hala
16 prosinec sobota 11:00 basket dorost Vamberk Trutnov hala

Vamberský sportovní podzimÚspěšný fotbalista
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Minulé dva slety jsme s manželkou absolvovali ja-
ko účastníci. Letošní jsme si chtěli vychutnat jako di-
váci. Ale jak, když je časově tak roztažený. Od sobo-
ty do čtvrtka večer. Štěstí se ale na nás usmálo a to
hned dvakrát. Naše dobrá známá, Sokolka, nás po-
zvala, že její dcera, která bydlí v Praze hned za
Národním divadlem, bude v té době mimo Prahu
a můžeme tento byt využít. Rozhodli jsme se, že od
soboty do pátku nabídku využijeme. Krátce nato se
štěstí usmálo podruhé. Další známá, spoluautorka
skladby VODA, nám zajistila vstupenky do Sazka
arény.

Co víc jsme si mohli přát? Ještě jsme netrpělivě če-
kali, kdy bude zahájen předprodej na středu a čtvr-
tek. Věděli jsme totiž, že vstupné bude jednotné
a chtěli jsme mít lístky co nejlepší. Pro nás narozené
v minulém tisíciletí je to stejně malý zázrak. Jdete
do kterékoliv sběrny Sazky a tam vám řeknou, které
vstupenky jsou volné, vyberete si a když zaplatíte,
počítač vám vyplivne vstupenku. Zaplatili jsme 800,-
Kč a slet pro nás mohl začít.

V sobotu 1. 7. se před desátou hodinou začalo
vamberecké náměstí plnit účastníky sletu z naší tě-
locvičné jednoty. Odjezd měli určen na 10 hodin
a my s manželkou jsme odjížděli v 9,40 linkou
Jeseník - Praha, Černý most. Je to paráda.
Vystoupíte v Praze z autobusu, přejdete šířku chod-
níku a jste v metru, které je tam na povrchu. A asi za
půl hodinky jste na Národní třídě a tedy pár kroků
od našeho přechodného bydliště.

Najíme se, trochu odpočinem a již se chystáme na
Gala představení v Sazka aréně. Na metro - vystou-
pit a jsme před tou stavbou, která odebrala tolik pe-
něz drobným sportům. Tam už bylo velmi živo.
Potkáváme mnoho známých z župy Orlické, ale i ji-
ných a hlavně ženy z Vamberka. No a konečně nás
začali pouštět dovnitř. Každý musí projít rámem, ja-
ko na letišti a vstupenku musí vstrčit do přístroje,
který určí zda není falešná a teprve potom se rozsví-
tí zelené světlo a můžete si hledat svoje místo. Měli
jsme ho parádní. Pod uzavřením. Pět řad po deseti
sedadlech. Z kraje připraven minibar. Bohužel bez
obsluhy. Kdo tam ale po chvíli přišel a seděl před ná-
mi? Legenda našeho sportu, paní Dana Zátopková.

Hala se zaplnila a začal velmi pestrý a bohatý pro-
gram. Po slavnostním přivítání starostou ČOS,
br. Bernardem nastoupili Chlapáci. To je podle mé-
ho názoru jeden ze dvou hlavních hřebů tohoto sle-
tu. Autoři této skladby, br. Dosedla a br. Pavelka jsou
z Kostelce nad Orlicí. Toto je jejich již druhá skladba
- Chlapáci II. a předvedli jenom část. K této skladbě
se později ještě vrátím.

Přiznám se, že miluji cirkus. A potom začalo něco,
čemu se v cirkusové hantýrce říká Šari Vari. Pohyb,
pohyb, pohyb. Přivedený k dokonalosti a vy nevíte
na co se dívat dříve. Krasojízda - kolikrát musí jezd-
kyně spadnout, než se naučí udělat stojku na sedle
kola a objet kolečko. Kolikrát se při nácviku srazí
bratři ze Sokola Kolín, kteří předvedli klaunskou
grotesku. Myslím, že dnes už málokdo pamatuje, že
jejich předchůdci, před lety, pod názvem Revmatici,
dělali jak se říká na bradlech psí kusy. Následovala
košíková a podobné sporty.

Chvilku uklidnění přinesla skladba Voda. Mezi tím
nám odvedli paní Danu Zátopkovou, která dnešní
večer pozdravila. A už je tu akrobatický rokenrol. Do
výšky létají nejen nohy tanečnic, ale i ony samy. Dále
karate, Kendo atd. a pak přichází perlička. Nejtěžší
zápasník Sumo, Emanuel Yargborouh z USA. Alena
mi šeptala, to ani není člověk. Dole se něco pohybo-
valo velmi zvláštním způsobem. Kredenc, přes kte-
rou je pověšen žlutý župan s kapucou až po zem.
Víte jak se stěhuje kredenc, když vás je na to málo?
Nakloní se mírně na stranu, nadlehčená polovina se
posune dopředu, atd. Ostatně tak přece rozpohybo-
val a celý svět tím udivil, český šikula ing. Pavel
Pavel, sochy Moai na Velikonočním ostrově. Jeho
soupeř byl také kus chlapa, ale žádný tlus�och.
S touhle horou masa vážící asi 480 kg nemůže nikdo
pohnout. Nastoupili a po několika vteřinách byl boj
přerušen. Znovu nástup a než byste řekli švec, super
sumec ležel na zemi a bylo po zápase a dalo dost

práce to monstrum postavit. Potom trochu tance od
Sokolů z USA. Salta přeskoky,  přemety, bylo  vidět,
že pravidelně cvičí i když do své jednoty to mají
mnohdy i stovky kilometrů. Perfektní zvládnutí těla
předvedli cvičenci na trampolínách. Kultivovaný po-
hyb ukázali gymnasté. Aerobik a rozloučí se s námi
děti skladbou Sluníčka a je tady závěr.

Pomalu odcházíme. Nese nás proud asi 17.000 di-
váků. Dostáváme se do metra. I když vlaky pojmou
hodně cestujících, musíme čekat. A tady jsem si
ověřil zkušenost z minulých sletů. Jaký je rozdíl me-
zi Čechy a Moraváky? Češi když čekají, civí do blba,
ale moraváci začnou zpívat. Byli tam a tak už to je-
lo. Jedna národní za druhou a moc rád jsem se při-
dal. Proč my Češi si nedovedem zazpívat už ani v té
hospodě? Vždy� přece: "Soud Boží se na národ zve -

jež pěvce ctíti neví - a nejstrašnější kletbou je - když
Bůh odejmul zpěvy." Když jsem byl jako žák i doro-
stenec, vždy jsme na konci hodiny, na uklidnění,
několikrát obešli tělocvičnu a zpívali. Naučili jsme se
při tom jít na přízvučnou dobu.

Je neděle ráno a my jdeme na Národní třídu po-
zdravit průvod. Krátce po desáté kolem nás prochá-
zí čelo průvodu. USA, Kanada, Austrálie, Švýcarsko,
Rakousko, Slovinsko, Sbrbsko, Španělsko, Portu-
galsko, Dánsko, Poláci, Slováci ale i Kanárské ostro-
vy. Potom jednotlivé župy. Kdo, nebo co, donutilo tu-
to masu asi 20.000 lidí k tomu, aby šli těch asi 5 km
rozpálenou Prahou?? Oni, z vlastní vůle, mávají
rukama, praporky, šátky a kudy procházejí, nese se
jedno velké, hlasité Nazdááááár! Je zřejmé, že Sokol
je velký fenomén. Tato pestrá směsice barev, lidí
a mezi tím dechových hudeb kolem nás prochází
celé dvě hodiny. Já potom odjíždím na Černý most
a domů a Alena zůstává, aby si užila sletové atmo-
sféry a Prahy.

Ve středu v 9,40 zase ve Vamberku nasedám do
Jeseničáku a asi v 1 hod. již jsem v našem přechod-
ném bydlišti a připravujeme se na večerní program
na Strahově. Začíná až v 21 hod., ale my už asi v 18
hod. sedáme do elektriky. Jedeme Na Knížecí a od-
tud autobusem na Strahov. Máme času dost a tak
zjiš�uji, že před stadionem stojí dobře vychlazené
Krušovické 20 Kč a na stadionu 25 Kč, což je na
Prahu láce.

Konečně je 21 hod. a na stadion přicházejí krojo-
vaní bratři a nesou prapory svých jednot a přichází
i sokolská a státní vlajka. V duchu moc lituji, že ne-
jsem alespoň o 15 roků mladší. Určitě bych stál

mezi nimi a považoval za velkou čest, moci pozdra-
vit státní hymnu skloněním praporu.

Nastupují děti, Sluníčka. po nich ženy se skladbou
Léto. Karimatky, Počítadla, Trampolíny, to všechno
jsou skladby pro mládež. Je asi polovina pořadu
a na atletický ovál nastupují tělesně postižení. Na
vozíčcích a upravených kolech mají připevněny
dlouhé prskavky. Zhasnou světla a oni objíždějí se
světelnými efekty stadion. Sklízí stejný potlesk jako
zdraví cvičenci a jistě je těší.

Rozsvítí se a před námi se objeví nepřekonatelná
hradba Žižkovských vojsk a zní lajtmotiv celé sklad-
by: Kdož jste Boží bojovníci. To nastoupili Chlapáci
II. Již ze začátku jsme napsal, že jsou jedním ze
dvou zlatých hřebů sletu. Skutečně výborná skladba.
Potom se představí "Slovensko do toho" a pak si v
"Pohodě" nastoupí příživníci z Asociace.

Konečně je to tady. Ta naše písnička česká. To je
ten druhý zlatý hřeb programu. Je snad někdo, kdo
ji nezná? Kdo nezná: Když jsem mašíroval ke hrani-
ci?, nebo Nad Prahou tančily hvězdičky atd. Viděli
jsme Hašlerky vyjádřené pohybem a jsem přesvěd-
čen, že většina cvičících právě tak jako diváků, si ti-
še zpívala. Alespoň ti kolem mne určitě. Viděl jsem
Písničku i Chlapáky tento večer i druhý den odpo-
ledne a přiznám se, že jsem měl vždy oči plné slz
a dokonale mokrý kapesník. Pak nastoupil Aerobik,
dále skladba Voda a závěr patřil skoro všem věko-
vým kategoriím Pozdrav Tobě. A to byl konec večer-
ního programu.

Cesta před půlnocí zpět, je sama o sobě zážitek. Je
to stejné jako na minulých sletech. Dlouhatánský
had autobusů čeká a postupně najíždí k nástupišti.
Bleskem se naplní, odjíždí a druhý již je najetý a tak
stále dokola. Bál jsem se, protože mi nohy už příliš
neslouží, té cesty serpentýnami na Smíchov. V tom
ale vidím, že na jednom svítí Karlovo náměstí. Sláva
ten je pro nás a opravdu už se nás do něho hrnulo
jenom pár. Říkal jsem, z Karláku na Národní je to z
kopečka a není to daleko a cestou pak vidím, že se
blížíme k Mánesu. Vystupujeme. No to je terno! Je
půlnoc, slunce už nepálí a tak ten asi kilometr pro-
cházky podle Vltavy je příjemný.

Ráno, do růžova vyspalý, jsem byl vyslán na
Florenc zajistit místenky na autobus na pátek odpo-
ledne. Ty jsem koupil a jdu, či spíše, cestou, kterou
jsem mnohokrát prošel. Kolem Labutě na náměstí
Republiky, (je zcela rozkopané) Celetnou. Teplo je,
říkám si, jaké asi dnes je Supovské kvasnicové pivo?
Ale ještě je brzo, mají zavřeno. Jdu dál na
Staroměstské náměstí. Je těsně před desátou a tak si
počkám, abych zase slyšel až kohout zakokrhá. Za
zády mám restauraci U Prince. Zahrádka je plná a
vidím vrchního. Slušně pozdravím a ptám se kolik
stojí 1 pivo? 120 Kč! Usměju se a říkám, pane vrch-
ní, to je cena, nebo lichva? Neurazil se. Také se u-
směje a říká: račte vidět, máme plno. A navíc mi po-
radil, kde poblíž stojí pivo jenom 30 kaček, hned ale
říká. Pozor na zahrádce 60. Tak to je naše zlatá
Praha, očima venkovského balíka.

Po obědě jedeme zase na Strahov. Toto odpoledne
již nebudu komentovat. Napsal jsem toho dost a ko-
nečně měl každý možnost to sledovat v televizi.
Možná by se dala sehnat i videonahrávka. Všechny
skladby byly vynikající, byly zacvičeny s velikou chu-
tí a elánem. Jejich nácviku bylo věnováno tisíce ho-
din. Nebylo slabých, hluchých míst. Jestliže jsem
jmenoval dvě, které mi přirostly k srdci. Písnička a
Chlapáci měl bych jmenovat ještě třetí, bronzovou.
Věřte, že se mi to neříká lehce. Je to skladba ČSARV
Pod vodou. Musím být objektivní a toto vystoupení
bylo velmi nápadité, efektní i dobře zacvičené.

Na závěr bych chtěl ještě poděkovat. Hlavně vam-
bereckým cvičencům, ale nejen těm. Všem, kdož by-
li na Strahově a cvičili. Díky za nádhernou podíva-
nou a za nevšední zážitek.

Cvičte, mějte radost z pohybu a za 6 roků nashle-
danou.

NAZDAR! Ladislav Jánek

PS: Děkujeme i sestře Jagenbreinové za poskytnuté
ubytování v Praze.

XIV. Všesokolský 
slet očima diváka



Je sobota 1. července, 10.00  hodin dopoledne. Skupina téměř
padesáti nadšenců na náměstí nakládá do autobusu zavazadla,
karimatky, spacáky, stepy a obruče. Poslední zamávání - a odjezd.
Čeká na nás Praha a  XIV. všesokolský
slet. 

Konečně jsme v hlavním městě v
místě ubytování (ZŠ Emy Destinnové)
a nastává nám týdenní shon a neustá-
lé hlídání času. Po ubytování, vybalení
osobních věcí, seznámení se s důleži-
tostmi v našem dočasném domově
i v okolí, opět nasedáme do autobusu
a odjíždíme na slavnostní zahájení sle-
tu do Sazka Arény. 

V neděli po průvodu Sokolů Prahou
už začínají zkoušky jednotlivých skla-
deb na hlavní vystoupení. Mezi jedno-
tlivými nácviky horlivě poznáváme
všechny krásy našeho hlavního města - Pražský hrad, chrám sv.
Víta, Staroměstské náměstí, Karlův most, Vyšehrad a nezapomíná-
me ani na nákupy. 

Vamberečtí cvičenci vystupují celkem ve čtyřech skladbách.
"Rozkvetlou louku" cvičí s obručemi a stuhou malé holčičky, starší
žactvo a dorost si užívá při "Výletu s aerobikem". Ženy pak cvičí dvě

skladby - "Ta naše písnička česká"
a "To všechno přines čas". Všechna
vystoupení na stadionu Evžena
Rošického na Strahově byla zdařilá,
celý týden byl sice velmi náročný, ale
také moc krásný  a nezapomenutelný.

A protože Město Vamberk naše spor-
tovní snažení podpořilo nemalou fi-
nanční částkou, mohli jsme se zúčast-
nit vystoupení v Praze v tak hojném po-
čtu. 

Osobně děkuji všem cvičícím za
vstřícnost a obětavost při desetiměsíč-
ním nácviku jednotlivých skladeb i za
perfektní předvedení  v Praze i na žup-

ních sletech v Hradci Králové a v Pardubicích. Pokud se bude ko-
nat XV. všesokolský slet, věřím, že se opět setkáme na značkách.

Za TJ Sokol Vamberk M. Bartošová
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● 24. 06. 2006  
8.kolo Východočeského po-
háru   
Kněžice - Smejkalova bou-
da  (Jilemnice)
Smejkalova bouda v Krkonoších
se stala centrem posledního zá-
vodu jarní části poháru. Za vel-
kého tepla se běhalo spíše po
horských lukách, což bylo po-
měrně vyčerpávající, pokud se
vběhlo do lesa, tak na závodníky
čekal kamenitý terén s množ-
stvím kopřiv a podrostu. Závody
se přesto celkem vydařily, k če-
muž pomohlo mj. také dobré zá-
zemí závodu a pěkné počasí.
Výsledky: D21C/5. Jana Smut-
ná, 7. Markéta Vandasová, 19.
Katka Sršňová, D21D/6. Iva

Kodytková, 7. Jitka Rykalová,
D35C/3. Jana Klapalová, 9.
Yveta Veverková, 10.Hana Tup-
cová, D35D/13. Jana Kulová,
18.Lenka Suchanová, H10N/2.
Daniel Vandas, H10C/4. Filip
Rykala, 5. Štěpán Vyskočil, H12C/
5. Radek Dvořáček, H14/C 19.Ši-
mon Smutný, H18C/2. Michal
Klapal, 4..Tomáš Petras, H21C/2.
Tomáš Veverka, 11. André, 19.
Pavel Řehák, 22. Standa Hudák,
H21D/1. Libor Netopil, 22. Jiří
Král, H35D/1. Zdeněk Hostaš,
5.Karel Rykala , 17. Jirka Novák,
H45C/14. Jirka Tupec
● 29. 06. - 2.07. 2006  
Mistrovství Evropy dorostu
Škofja Loka (Slovinsko)
2. místo Věra Műllerová (CZE)  

Ve slovinském městě Škofja Loka
proběhlo na konci června
MISTROVSTVÍ  EVROPY DORO-
STU, kterého se zúčastnila také
vamberecká závodnice v součas-
nosti běhající za pardubický od-
díl Věra Műllerová. Po nároč-
ných nominačních závodech se
dostala do reprezentačního
družstva dorostu a na závodech
ve Slovinsku získala stříbro ve
sprintu. Druhý den Věrka absol-
vovala klasický závod, ve kterém
dosáhla opět výborného výkonu
a doběhla si pro skvělé osmé
místo. Tímto gratulujeme a pře-
jeme mnoho dalších skvělých vý-
sledků.

● 27. 05.  2006  
6.kolo VČP, Mistrovství VČ
oblasti ve sprintu   
Pulice (Dobruška)
Do areálu cihelny v Dobrušce -
Pulicích se sjelo na 620 závodní-
ků, aby za poměrně sychravého
počasí změřilo své síly při mist-
rovském závodě ve sprintu.
Pořadatel umístil mnoho kontrol
do areálu dnes již zbořeniště pu-
lické cihelny a do prostor zarost-
lého ,,hliňáku,,.  Nebyl problém

hledat kontroly v bývalých pe-
cích a skladech, někteří hledali
kontroly v polorozbořených šat-
nách apod. Dařilo se opět našim
nejmenším, především Filipu
Rykalovi a Štěpánu Vyskočilovi,
také Radek Dvořáček podává
stabilně vynikající výkony, věř-
me, že se jim bude dařit i nadá-
le.
Výsledky: D18C/11. Michaela
Bednářová, 15.Hana Műllerová,
D21C/11. Pavla Smutná, 20.
Katka Sršňová, 21.Jana Smutná,
D21D/7. Jitka Rykalová, D35C/
4. Jana Klapalová, 10. Yveta
Veverková, D35D/4.Jana Kulová,
14. Lenka Suchanová, H10N/
1. Filip Vyskočil, 5. Štěpán Vys-
kočil, H12C/2. Radek Dvořáček,
H14C/7.Šimon Smutný, H16D/
3. Daniel Rykala, 4.Martin Novák,
H18C/7. Michal Klapal, 13. To-
máš Petras, H21D/10. Jakub No-
vák, 18. Jiří Král, H21C/19. Libor
Netopil, 43. Standa Hudák,
54.Tomáš Veverka, H35C/
2. Luděk Vandas, 3. Michal
Smutný, 11. Jiří Tupec, H35D/
1. Zdeněk Hostaš, 3.Jiří Kula,
6. Karel Rykala, 12.Jiří Novák

Karel Rykala

Vzpomínání  na s let

ODDÍL ORIENTAČNÍHO BĚHU

Informace o závodech

Nábor nových členů
Oddíl karate SKC Sokol Vamberk pořádá dne 15. září

2006 od 18 hodin v tělocvičně Základní školy ve Vam-
berku nábor nových členů všech věkových kategorií.

Oddíly vedou zkušení lektoři, držitelé prvního a druhého danu,
během roku probíhá výuka sebeobrany, účast na závodech, jak
v České republice tak v zahraničí, soustředění a letní tábory,
jak v České republice tak i v zahraničí. 

Těšíme se na Vás!                              Ladislav Lux, trenér


